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مدیرعامل شرکت مدیریت تولید برق هرمزگان  گفت: در راستای مسئولیت های اجتماعی مان مرکز جوارکارگاهی را باهدف 
افزایش بهره وری و تربیت نیروی انسانی جوان بخصوص از حوزه غرب شهر بندرعباس راه اندازی کرده ایم

با حضور استاندار هرمزگان صورت گرفت  

راه اندازی مرکز جوار کارگاهی شهید خلیل تختی نژاد 
در شرکت مدیریت تولید برق هرمزگان 

گزارش اختصاصــی // همزمان با هفته ملی مهارت، آیین آغاز فعالیت مرکز آموزشــی 
جوار کارگاهی شهید خلیل تختی نژاد شرکت مدیریت تولید برق هرمزگان)نیروگاه بخار 
بندرعباس(   با حضور اســتاندار هرمزگان، مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای، مدیر عامل 
 شرکت مدیریت تولید برق استان و پدر شــهید مدافع حرم خلیل تختی نژاد و... برگزار 

شد.
  مدیرعامل شرکت مدیریت تولید برق هرمزگان در این مراسم با قدردانی از استاندار هرمزگان، 
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای، پدر شهید مدافع حرم خلیل تختی نژاد، اظهار امیدواری کرد : 

همواره در راه آرمان های شهدا گام برداریم.
ادامه در همین صفحه

ادامه از تیتر یک //
   داریــوش محمودی افزود: نیــروگاه بندرعباس 
قدیمی ترین صنعت استان با بیش از 43سال قدمت 
اســت که این صنعت ظرفیت بالایی برای آموزش 
دارد و در این کارگاه مهارتی متخصصینی را برای 
استفاده صنایع در استان تربیت می کنیم. وی ایجاد 
زیرســاخت ها و تولید برق مداوم را از مهمترین 
وظایف نیروگاه خواند . محمودی بابیان اینکه این 

نیروگاه دارای 800نیروی تکنیســین، مهندس و 
کارگر تا دکتری اســت، اظهارداشت : مقام برتر در 
ساخت 5هزار از قطعات داخلی را در نیروگاه داشتیم 
که در تعداد و مبالغ قراردادهای ساخت این قطعات 
مقام نخست را کســب کردیم. مدیرعامل شرکت 
مدیریت تولید برق هرمزگان  گفت: در راســتای 
مسئولیت های اجتماعی مان مرکز جوارکارگاهی 
را باهدف افزایش بهره وری و تربیت نیروی انسانی 
 جوان بخصوص از حوزه غرب شــهر بندرعباس 
راه اندازی کرده ایــم. وی گفت: اداره کل آموزش 
فنی و حرفه ای فنــی وحرفه ای هرمزگان مدرک 
 معتبــر را برای کارآمــوزان در مراکز جوار صادر 
می کنند که برای اشتغال در صنایع غرب بندرعباس 
و... کاربرد دارد.وی از استاندار هرمزگان که همواره 
حامی صنعت برق و صنایع اســتان است، قدردانی 
کرد. به گفته وی در پیک بار، تولید 1050 مگاوات 
ساعت برق و تولید 40درصد برق استان را داشتیم. 
محمودی افــزود:  این کارگاه ها که با بیش از 30 
دستگاه برای آموزش تجهیز شده اند، در واقع بین 

50تــا 60 میلیارد تومان نیــاز  دارد که این مهم 
توســط صنایع و از جمله نیروگاه بخار بندرعباس 
آماده و تجهیز شــده است. به گفته وی این کارگاه 
برای هنرجویان 18تا40 ساله در اواخر هفته و هر 
دوره 40تا 50 نفر در هرمرحله آموزش می دهیم 
و متقاضیان بــرای ثبت نام به مرکز جوارکارگاهی 
 مراجعــه کنند و آزمون توســط اداره کل آموزش 
فنی و حرفه ای برگزار می شود. محمودی به جوانان 
استان توصیه کرد از این فرصت برای آموزش های 
 مهارتی در صنایع اســتفاده کننــد و جذب همین

 بنگاه های اقتصادی شوند 
  پیشنهاداستاندار برای بکارگیری هنرآموزان 

کارگاه های جوار در صنایع 
  استاندار هرمزگان با قدردانی از شرکت مدیریت 
تولید برق هرمزگان جهت راه اندازی کارگاه جوار 
در ایــن صنعت و لزوم افزایش چنین کارگاه هایی 
در جوار صنایع اســتان ، بر تربیت نیروی انسانی 
مورد نیاز صنایع بــا همراهی بنگاه های اقتصادی 
و صنایــع در اســتان تاکید کرد. مهدی دوســتی 

 افزود: یکی از مشکلات فارغ التحصیلان بومی که 
تحصیل شان منجر به اشتغال در صنایع و... استان 
نمی شــود، این اســت که نوع مــدرک تحصیلی 
 متناسب با نیاز صنایع نیست که برای رفع این خلاء 
 هنرستان ها و کارگاه های جوار صنایع راه اندازی 
می شــوند. دوســتی گفت: با افزایش صنایع در 
اســتان، انتظار می رفت نــرخ بیکاری نیز کاهش 
 یابد که افزایــش یافت که دلیــل آن عدم تربیت 
نیروی انسانی متخصص وماهر مورد نیاز صنایع بود 
که این موضوع نشان می دهد انطباق نقشه آموزشی با 
 توسعه استان مهم است . وی گفت: برای تجهیز چنین 
کارگاه هایی بایستی دولت هزینه زیادی صرف کند 
که با تجهیز کارگاه ها در صنایع، این هزینه بردوش 
دولت قرار نمی گیرد و منجر به افزایش بهره وری 
می شود . استاندار هرمزگان به صنایع پیشنهاد کرد 
بکارگیری هنرآموزان در کارگاه های جوار صنایع 
 را در برنامه داشته باشند تا باعث رغبت بیشتر در 
مهارت آموزان برای کســب آموزش شــود. البته 
 این موضوع به نفع صنایع اســت که نیازی نیست 
نیروی شــان را از خارج سیســتم بیاورند. وی با 
اشاره به نامگذاری این مرکز جوار کارگاهی به نام 
مبارک شــهید مدافع حرم شهید خلیل تختی نژاد، 
اظهارامیدواری  کرد که در این کارگاه افرادی متعهد 
و مومن به آرمان های انقلاب واســلام و فرهنگ 
ایثار وشهادت تربیت شوند که در راه دفاع از ایران 
و اسلام جانفشانی و ایثارگری کنند. دوستی با تاکید 
بر اینکه انطباق نقشه آموزشی کشور با نقشه توسعه 
اســتان یک نیاز جدی و ضروری اســت، گفت: 
یک ضعف که ما داشــتیم عدم انطباق رشــته های 
دانشــگاهی و در فارغ التحصیلان با نیازهای روز 

استان و نیاز صنایع بود.

با حضور استاندار هرمزگان صورت گرفت   

راه اندازی مرکز جوار کارگاهی شهید خلیل تختی نژاد 
در شرکت مدیریت تولید برق هرمزگان 

               علی زارعی/ دریا
daryaz           @gmail.com1359
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تحصیل 21 دانشجوی خارجی 
دردانشگاه علوم پزشکی هرمزگان

  گروه خبر // مراسم استقبال از 21 دانشجوی خارجی دانشگاه 
علوم پزشکی هرمزگان با حضور دکتر جاودان رئیس دانشگاه، 
معاون آموزشی، رئیس دانشکده پزشکی و جمعی از مسئولان 
دانشگاه در سالن فارابی مجتمع آموزشی، پژوهشی و درمانی 
پیامبر اعظم )ص( بندرعباس برگزار شد. به گزارش خبرنگار 
 دریا ؛ رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان در آئین استقبال 
از این دانشجویان گفت: در راســتای سیاستهای دولت برای 
همکاری های بین المللی، 21 دانشجوی خارجی در رشته های 
پزشکی و دندانپزشکی مراحل تحصیلات خود را سپری می کنند.

دکتر غلامعلی جاودان افزود: این دانشجویان مشابه دانشجویان 
ایرانی در مراحل مختلف تحصیل با زبان فارســی و انگلیسی 
دوره های آموزشی را طی می کنند. همچنین جذب دانشجوی 
خارجی جزو شاخص های توسعه دانشگاه است؛ لذا در تلاشیم 
دانشگاه را بیشتر به سمت بین المللی سازی پیش ببریم.دکتر 
جاودان عنوان کرد: دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان یکی از 
دانشگاه هایی اســت که در زمینه کیفیت آموزش پزشکی در 
کشور از شرایط خوبی برخوردار است و حضور این دانشجویان 
فرصتی مناســب در بحث بین المللی سازی دانشگاهها برای 
استان هرمزگان هست.وی تصریح کرد: امکاناتی که در اختیار 
این دانشجویان قرار می گیرد مشابه با سایر دانشجویان شاغل 
به تحصیل در دانشگاه است و امتیاز خاص و ویژه ای برای این 
افراد قائل نشــدیم.جاودان ابراز کرد: همه دانشجویان خارجی 
با هزینه شخصی در دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان مشغول 
به تحصیل هســتند و بابت هر ترم بر اساس هزینه های تمام 
 شــده مبالغی را به حساب دانشگاه واریز خواهند کرد که برای 
هزینه های آموزشی و سایر هزینه های مربوطه برای خود این 
افراد هزینه خواهد شد.رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
خاطر نشان کرد: این دانشجویان ترم اول تحصیلی خود را از راه 
دور و مجازی گذرانده و برای ادامه تحصیل در ترم دوم بصورت 

حضوری وارد استان هرمزگان شدند. 
دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی کشور:

 سازمان برنامه و بودجه به تعهدات خود 
در قبال پل خلیج فارس عمل کند

   گروه خبر // مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی کشــور از پل خلیج فارس بازدید کرد. 
حجت الله عبدالملکی در این بازدید گفت: این پل مهمترین و 
راهبردی ترین طرح عمرانی مناطق آزاد کشور است و تکمیل 
این طرح مورد تاکید رئیس جمهور و مسئولان کشور است.وی 
با بیان اینکه سازمان برنامه و بودجه به تعهدات خود در قبال پل 
خلیج فارس عمل کند، خاطرنشان کرد: تکمیل این طرح یکی از 
نیازهای مبرم منطقه و در توسعه و آبادانی این جزیره نقش مهمی 
دارد.مدیر طرح شــبکه جامع ارتباطی خلیج فارس نیز گفت: 
متاسفانه ردیف بودجه ملی پل خلیج فارس که در سال 1401 
ایجاد شده بود امسال حذف شده است.علیرضا زارع با اشاره 
به اینکه تاکنون از محل این ردیف بودجه 100 میلیارد تومان 
به طرح اختصاص داده شده بود و در تلاشیم این ردیف بودجه 
دوباره تعریف شود، تصریح کرد: سازمان منطقه آزاد قشم نیز 
از محل تعهدات مالی خود 100 میلیارد تومان به طرح تزریق 
کرده است.مدیر طرح شبکه جامع ارتباطی خلیج فارس با بیان 
اینکه پس از شــروع دوباره ساخت پل خلیج فارس 30 تیر 
30 متری مربوط به عرشه پل ساخته شده است، اضافه کرد: تا 
پایان امسال 150 تیر باقی مانده نیز تکمیل و 3۹0 متر از طول 
کل پل به مرحله آسفالت و ریل گذاری می رسد.وی با اشاره به 
اینکه بخش تامین مالی فاینانس نیز در مرحله ارائه ضمانت های 
 مورد نیاز از ســوی دولت قرار دارد، اظهار کرد: ســاخت پل 
خلیج فارس در ســال 138۹ آغاز و پس از ســه سال با 15 
درصد پیشــرفت فیزیکی متوقف شد و طول این پل سه هزار 
و 430 متــر، عرض 32 و ارتفاع 25 متر از ســطح آب دریا 
است.به گزارش ایسنا، برای این طرح 460 میلیون یورو اعتبار 
مورد نیاز است که 60 میلیون یورو در سال های گذشته هزینه 
 شــده و تکمیل طرح به 400 میلیون یورو اعتبار نیاز دارد. با 
بهره برداری از پل ملی خلیج فارس زمان رفت و آمد خودروها 
از بندرخمیر تا جزیره قشــم از حدود 2 ساعت، به پنج دقیقه 

کاهش می یابد.
رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد 

تعیین تکلیف یکهزار و ۴۰۰ پرونده کالای 
متروکه و قاچاق در هرمزگان

  گــروه خبر // رئیس کل دادگســتری هرمزگان از تعیین 
تکلیف بیش از یکهزار و 400 پرونده کالای متروکه و قاچاق 
به ارزش 1200 میلیارد تومان در اموال تملیکی این اســتان 
از ابتدای امســال خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ مجتبی 
قهرمانی »رئیس کل دادگســتری استان هرمزگان« اعلام کرد: 
در راستای اجرای دستورات ریاست قوه قضاییه مبنی بر لزوم 
ســاماندهی انبار های اموال تملیکی، با پیگیری های مستمر و 
به موقع دســتگاه قضایی استان هرمزگان و برگزاری جلسات 
متعدد در خصوص تعیبن تکلیف کالاهای متروکه و قاچاق در 
4 ماهه نخست امســال، یکهزار و 41۹ کلاسه پرونده مربوط 
بــه این اقلام در اســتان هرمزگان بــه ارزش بیش از 1200 
میلیارد تومان پس از طی فرآیندها و تشریفات قانونی مختومه 
 شده اســت.وی در ادامه افزود: خوشــبختانه با ورود سران 
 قوای مجریه و قضاییه به موضوع ساماندهی انبارهای اموال تملیکی، 
دستگاه های اجرایی متولی این امر، به صورت جدی پای کار 
آمده اند و در نتیجه تعامل سازنده و همکاری بسیار خوب دولت 
و دستگاه قضایی، اموال تملیکی استان هرمزگان حرکت رو به 
جلویی را شروع کرده است. قهرمانی تصریح کرد: در نتیجه این 
همکاری ها و پیگیری و نظارت دســتگاه قضایی و بر اساس 
آمار ارائه شده از سوی اداره کل اموال تملیکی استان هرمزگان، 
 میزان فروش کالاهای متروکه اســتان نســبت به مدت مشابه 
ســال گذشته ۷3 درصد رشد داشــته و میزان مختومه نمودن 
اظهارنامه های متروکه نیز از رشدی 103 درصدی برخوردار 
بوده است. رئیس کل دادگستری هرمزگان همچنین با اشاره به 
اینکه طبق قوانین بالادستی، نگهداری و تعیین تکلیف کالاهای 
متروکه و قاچاق، مأموریت و رســالت اصلی ســازمان اموال 
تملیکی است، خاطرنشان کرد: براســاس گزارش اعلامی از 
سوی سازمان اموال تملیکی با توجه به شاخص های عملکرد در 
حوزه های اموال منقول و غیرمنقول، استان هرمزگان با اختلاف 
زیاد نسبت به دیگر استان ها، رتبه برتر کشور در تعیین تکلیف و 
مختومه نمودن پرونده های مربوط به کالاهای قاچاق و متروکه 

را به خود اختصاص داده است.

گروه خبــر //  با حضــور مهدی 
دوستی استاندار هرمزگان، پژمان 
شــیرمردی معاون سازمان انرژی 
اتمی و مدیرعامل شــرکت توسعه 
کاربرد پرتوها و حسین رنجبر اقدم 
 رئیس سازمان حفظ نباتات کشور، 
تفاهم نامه همکاری مشــترک میان 
سازمان جهاد کشاورزی هرمزگان 
و ســازمان انــرژی اتمــی ایران 
با موضــوع توســعه صلح آمیز 
فناوری های هســته ای در کنترل 
عوامل خســارت زای گیاهی منعقد 

شد. 
   به گزارش خبرنــگار دریا ؛ مهدی 
دوســتی اســتاندار هرمزگان در این 
مراسم با اشاره به طرح های کلان استان 
در حوزه کشاورزی گفت: در استان به 
دنبال توسعه کشاورزی و راهبری آن از 
معیشتی به کشاورزی اقتصادی هستیم. 
وي با بیان این مطلب که باید فناوري را 

وارد کشاورزي کرد افزود: یک مشکل 
و مسئله در استان در حوزه کشاورزی 
داریم و بخشی از نخیلات دچار آفات 
مختلف می شــدند و صرفا هم محدود 
به نخیلات نیست و ســایر باغات را 
نیز تحت تاثیر قرار می داد. اســتاندار 
مختلف  گفــت: روش های  هرمزگان 
برای مبارزه با آفــات وجود دارد که 
یکی از این روش های نوین اســتفاده 
از انرژی هســته ای در مبارزه با آفات 
است، سند امروز هم برای کمک گرفتن 
از ظرفیت انرژی هسته ای برای ساخت 
تجهیزات مقابله با این آفت و بیماری 
اســت که مزیت های زیادی در حوزه 
بهره وری و تولید و کاهش ریســک 
ســرمایه گذاری در حوزه کشاورزی 
و تثبیت اشــتغال خواهد داشت. وی 
تصریح کرد: در حوزه کشاورزی باید 
ابزار مدرن به کارگیری شــود تا بتوان 

کشاورزی ســنتی و معیشــتی را به 
کشاورزی با صرفه و اقتصادی تبدیل 
کرد،مــا در هرمزگان از طرح هایی که 
منفعــت ملی دارند اســتقبال می کنیم 
 و آمــاده ایم به صــورت پایلوت این 
طــرح هــا را اجرایی کنیــم. پژمان 
شیرمردی معاون سازمان انرژی اتمی 
کاربرد  توسعه  مدیرعامل شــرکت  و 
پرتوها نیز در این جلســه گفت: یکی 
انرژی اتمی  از ماموریت های سازمان 
ارتقای ســهم و نقش خود در حوزه 
امنیت غذایی ایران اســت، در دولت 
ســیزدهم با رویکردی که وجود دارد 
خوشبختانه تجهیزات دانش بنیان خوبی 
ساخته شده است.وی افزود: یکی از این 
تجهیزات دانش بنیان سامانه پرتودهی 
برای حــذف آفات بود که به دنبال آن 
دستگاه هایی برای حذف آفات وارداتی 
طراحی و ساخته شده و امروز هم این 

تفاهم نامه در راستای شروع به کار این 
دستگاه بود و ظرف مدت سه ماه آینده 
تحویل هرمزگان خواهد شد.مدیرعامل 
شرکت توســعه کاربرد پرتوها گفت: 
اعتبــار ایــن تفاهم نامه بخشــی از 
ســوی اعتبارات استانی و بخشی نیز 
از سوی ســازمان انرژی اتمی ایران 
تامین خواهد شد. حسین رنجبر اقدم 
 رئیس سازمان حفظ نباتات کشور نیز 
در ایــن جلســه گفت: در راســتای 
توســعه برنامه هــای مدیریت آفات 
و بیماریهای گیاهی در کشــور یکی 
اقدامات غیر  از راهبردهــا توســعه 
 شــیمیایی و حفــظ و ارتقای ضریب 
 امنیت غذایی جامعه است.وی افزود: این 

تفاهم نامه در راستای مقابله و کنترل 
یکی از مهم ترین معضلات نخلستان های 
می توانــد  کــه  اســت   هرمــزگان 
کار ساز باشد، این کار برای اولین بار 
در کشور در اســتان هرمزگان انجام 
 خواهــد گرفت و ضمن کنترل آفت به 
امنیت غذایــی و ایمنی غذایی کمک 
 خواهد کرد.رنجبر گفت: هرمزگان حدود 
38 هزار هکتار ســطح زیر کشــت 
نخیلات دارد که از ایــن میزان 2۷2 
هکتار تحت تاثیر سوسک سرخرطومی 
حنایی اســت که اگر اقدام مناسبی در 
خصوص مهار این آفت صورت نگیرد 
به سایر نخلستان های استان  می تواند 

نیز آسیب بزند.

 استاندار هرمزگان تاکید کرد

ورود فناوری های نوین در کشاورزی

وضعیت نابهنجار مشــاوران املاک در استان هرمزگان و بخصوص 
شهر بندرعباس باعث شده اســت که استاندار هرمزگان در جلسات 
شورای مسکن استان بارها بر ساماندهی آنها تاکید کنند.در سال های 
اخیر با نابسامانی وضعیت مسکن، مشاوران املاک، سازندگان، مالکان 
و دلالان مسکن، مســتاجران و افراد فاقد مسکن را با چالش جدی 
مواجه کردند وتبانی این چهار بخش برای افزایش قیمت مسکن و رهن 
واجاره باعث شد تا مردم از خانه دار شدن ناامید شوند و رهن واجاره 
مســکن نیز بسیار سخت شود. آنها هر قیمتی را بدون هیچ ضابطه ای 
برای املاک شان اعلام می کنند و با تبانی واستفاده از اپلیکیشن دیوار 
اقدام به قیمت ســازی می کنند. گاهی خودشان قیمت های متفاوت 
را بــرای یک ملک در دیوار ثبت می کنند تا وانمود کنند قیمت های 
واقعی ملک این قیمت هاســت و به مشتریان و مستاجران نیز عنوان 
مــی کنند که قیمت واقعی ملک یا اجــاره را در دیوار ببینند که برای 
جلوگیری از قیمت سازی در دیوار، بایستی دستگاه قضایی اجاره ثبت 
قیمت املاک را در دیوار ندهد تا این قیمت ســازی ها با روح و روان 
مردم بازی نکند. دلالان بخش مســکن بدون اینکه ردپایی را از خود 
برجای بگذارند و مالیاتی پرداخت نمایند، باشگردهایی بر بازار متلاطم 
مسکن می دمند وبه ســودهای بادآورده دست می یابند و هیچگونه 
نظارتی برآنها وجود ندارد و شناســایی وبرخورد نمی شوند. متاسفانه 
در ســال های اخیر بخش زیادی از مشاوران املاک در ساخت وساز 
مشارکت داشته وبخشی از سازندگان نیز دفتر فروش و یا مشاور املاک 
راه اندازی کرده اند وهمین موضوع باعث شده است تا این دوقشر تلاش 
کنند قیمت ها را صعودی نموده و به ســود منطقی هم راضی نباشند 
که در این حوزه بایستی دستگاه های نظارتی اجازه فعالیت مشاوران 
 املاک را در ســاخت ســاز ندهند و از آن طرف سازندگان نیز اجازه 
راه اندازی دفتر مشاور املاک نداشته باشند و فعالیت هرکدام مجزا شود. 
از طرفی دیگر نظارت شود مشاوران املاک بیشتر از کمیسیون قانونی 
با عناوین مختلف از فروشــندگان و خریداران و مالکان و مستاجران 
اخذ نکنند و با مشــاوران املاکی که در این بخش تخلف می کنند با 
شدت برخورد شود و اجازه فعالیت به آنها داده نشود. از طرفی دیگر 
 انتظار می رود در حوزه قیمت گذاری منطقه ای باهدف منطقی شدن 
قیمت ها و رهن واجاره ها نیز برنامه ریزی شــود. همچنین بایستی 
مشــاوران املاکی که در انعقاد قراردادهای اجاره با بیش از 20 درصد 
افزایش مصوبه دولت را رعایت نمی کنند، برخورد شود. مشاوران املاک 
 بدون مجوز نیز نباید اجازه فعالیت داشته باشند و متقاضیان راه اندازی دفتر 
مشاور املاک از مسیر قانونی نیز بایستی حمایت شوند.انتظار می رود 
دســتگاه های نظارتی و امنیتی، دلالان و مافیای مسکن و مشاوران 
املاک و ســازندگان که با تبانی و... بدنبال متشنج کردن بازار مسکن 

هستند را شناسایی نموده وبا آنها برخورد قاطعانه صورت پذیرد.
   علی زارعی

مشاوران و دلالان املاک زیر ذره بین قرار گیرند

سرمقاله

خبر

با توجه به مشــخصات اقلیمی و استقرار 
اســتان هرمزگان در منطقه فوق حاره ای، 
گرمی هوا مهم ترین پدیده مشــهود اقلیمی 
آن اســت. هرمــزگان از مناطــق گرم و 
خشک ایران اســت وهوای نوار ساحلی 
آن در تابســتان ها بسیار گرم و مرطوب و 
گاهی نیز دمای آن از 52 درجه سانتیگراد 
تجاوز می کند. دمای متوســط سالانه این 
منطقه حدود 2۷ درجه ســانتیگراد است. 
از ویژگی های آب و هوایی هرمزگان، یک 
فصل طولانی گرم و یک فصل کوتاه خنک 
 اســت. فصل گرم همراه با هوای شرجی 
۹ ماه طول می کشد. فصل تابستان از اوایل 
اســفند ماه شــروع و هوا رفته رفته رو به 
 گرمی می رود تا اینکــه گرما در ماه های 
 تیــر و مرداد به اوج خود می رســد.با این 
مقدمه ی که ذکر شــد در  استان و شهری 
زندگی می کنیم که گرمای آن طاقت فرسا 
است. با این وجود همه ی شهروندان مجبور 
به کار کردن و گذران زندگی هســتند . اگر 
یک روز را بخواهیم درنظر بگیریم هر کدام 
از مــا برای رفتن به محل کار ، مدرســه ، 
خرید، دانشــگاه، مطب پزشکان ، تفریح و 
گردش باید مسیری را پیاده طی کنیم ؛ اما 
از مســیری که می گذریم با وجود گرمای 
هوا خبری از وجود آبســردکن برای رفع 
عطش نیســت ، آب سردکن های موجود 
در بندرعباس به تعداد انگشتان دست هم 
نمی رســند! شهری که علاوه بر شهروندان 
خود در طول ســال پذیرای خیل عظیمی 
از گردشــگران از تمام نقاط کشوراست، 
چــرا باید با این معضل روبرو باشــد؟ اما 
در کلانشــهرهای دیگر مثل تهران، مشهد، 
اصفهان و.... که شرایط آب و هوایی بهتری 
از بندرعباس دارند در هر چند صد متر در 
معابر شهری آبســردکن نصب شده است. 

این ســوال پیش می آید که چگونه است 
مسئولان شــهر بندرعباس با توجه به این 
شــرایط آب و هوایی تا به حال برای این 

معضل فکری نکرده اند؟!
  بندرعباســی که القــاب گوناگونی مثل 
پایتخت اقتصادی کشــور، شهر دوستدار 
کودک ، شهر خلاق صنایع دستی و غیره را 
یدک می کشد ؛ از نظر مبلمان شهری ضعف 
بسیار زیادی دارد؛ معابر آن از نبود صندلی 
کافی برای استراحت ، آبسردکن برای رفع 
عطش ، فضای سبز برای سایه و غیره رنج 
می برد .چگونه شهری دوستدار کودک است 
که برای رفــع عطش کودکی که با خانواده 
برای تفریح و غیــره ... بیرون می آید در 
مسیری که طی می کند یک آبسردکن هم 
وجود ندارد ؛ حتی پارک های بندرعباس 
هم با کمبود آبسردکن مواجه هستند!در این 
شهر به دلیل گرمای طاقت فرسا که نمونه آن 
را در چند روز اخیر شاهد بودیم علاوه بر 
اینکه باید در هر چند صدمتر آبسردکن نصب 
شــود باید مکان های مخصوصی در نظر 
بگیرند که اگر شهروندی دچار گرمازدگی 
شــد درآنجا دقایقی را استراحت کند؛ اما 
افسوس که بندرعباس ایستگاه اتوبوس و 
تاکسی سرپوشیده خنک هم ندارد! در قانون 
ایجــاد آب خوری جزء وظایف ســازمان 
سیما، منظر و فضای سبز شهرداری تعریف 
شــده است. انتظاری که از متولیان مربوطه 
داریم این اســت که یک روز از ماشــین 
شخصی خود استفاده نکنند با وسایل نقیله 
 عمومی در این گرمای بندرعباس به محل

 کار خود بروند ومقداری از مسیری را پیاده 
طی و شــهر را از منظر یک شهروند نگاه 
کنند، کاســتی ها را ببیند و نسبت به رفع 
نواقص شهری اقدام فوری نمایند؛ همچنین 
می توانند از اقدامات همکارانشان در دیگر 
شهرهای کشور که در زمینه نصب آبسردکن 

موفق بودند الگوبرداری کنند.
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گروه خبر // شــرکت پالایش نفــت بندرعباس به 
منظور تامین نیروی انسانی مورد نیاز خود، ۶2۸ 

نفر را از طریق برگزاری آزمون استخدام می کند. 
  در این مرحله 628 نفر از داوطلبان مرد در رشته های 
مهندسی شــیمی، مهندسی برق، مهندســی مکانیک، 
مهندسی صنایع، مهندسی مواد و متالوژی، مهندسی ایمنی 
صنعتی و مهندسی عمران از طریق برگزاری آزمون فنی و 
تخصصی جذب می شوند.با توجه به نیاز شرکت پالایش 
نفت بندرعباس در این مرحلــه از جذب نیرو، تنها در 
رشته مهندسی شــیمی علاوه بر نیروی بومی، نیروهای 
غیر بومی نیز می توانند ثبت نام کنند و در دیگر رشته ها 
فقط نیروی بومی جذب می شود.متقاضیان می توانند برای 
اطلاع از شــرایط عمومی و اختصاصی، مواد آزمون و 
سایر اطلاعات مورد نیاز و ثبت نام در آزمون استخدامی 
شــرکت پالایش نفت بندرعباس به ســایت دانشگاه 
هرمزگان به نشــانی hormozgan.ac.ir مراجعه 
کنند.به گزارش ایرنا ؛ بر اســاس این گزارش ثبت نام 
تا 15 مردادماه ادامه دارد و تاریخ دریافت کارت ورود 
به جلســه آزمون 6 الی 8 شهریورماه و تاریخ برگزاری 

آزمون هر رشته ۹ یا 10 شهریور ماه است.

استخدام 628 نفر در شرکت 
پالایش نفت بندرعباس 

گــروه خبر // رئیــس دفتر 
راه و شــهر  حقوقی وزارت 
سازی از الحاق اراضی جدید 
بنادر  سازمان  مجموعه  زیر 
و دریانوردی خبر داد و گفت: 
ایجاد اشتغال پایدار و تکمیل 
و تصویب طرح های توسعه 
ای در بنادر کوچک از اهداف 
مهم و ضروری در راســتای 
سیاست های پی ریزی شده 
با تاکید بر اقتصاد دریا محور 

است . 
   به گــزارش خبرنگار دریا ، 
»ســجاد جلالی« در بازدید از  
بندر بونجی و کــوه مبارک، از 
الحاق اراضــی جدید به حوزه 
استحفاظی ســازمان بنادر خبر 
داد و گفت: اســتفاده مناســب 

از زیر ســاخت هــای دریایی 
و نیز تســریع در روند تکمیل 
بنادر  پروژه های عمرانــی در 
کوچک می تواند زمینه ســاز 
 اشتغال پایدار و رونق اقتصادی 
ســاحل نشینان باشــد.معاون 
حقوقی وزارت راه و شهرسازی  
افزود: مطابق با ماده 6۹  تنظیم 

مقرارت مالی دولت بزودی این 
اراضــی در حوزه زیر مجموعه 
قــرار خواهد  بنادر  ســازمان 
گرفت.وی اقتصاد دریا محور را 
به عنوان چرخ دوار و توسعه ای 
کشور برشمرد و افزود: با ایجاد 
و تکمیل طرح هــای عمرانی 
ســازمان بنادر در شرق استان، 

زمینه اشــتغال بومیان منطقه و 
محرومیت زدایی ساحل نشینان 
گفت:  شــد.وی  خواهد  ایجاد 
به عنوان  بونجــی  بندر  تجهیز 
یک  بندر پشــتیبان منطقه کوه 
مبارک، درراستای سیاست های 
توســعه  پیرامون   دولت  کلان 
بنادر کوچک زمینه ســاز ارتقا 
 جایگاه دریابرد در منطقه خواهد 
بود.ســجاد جلالی در بازدید از 
بندر کوه مبارک گفت: این  بندر 
از حیث وجــود مخازن نفتی و 
امکان پهلوگیری شناور از یک 
ســو و  نزدیکی بعد مسافت به 
کشورهای حاشیه خلیج فارس 
از منظر دیگــر اهمیت ویژه ای 
جهت  صــادرات مــواد نفتی 

برخوردار است .

رئیس دفتر حقوقی وزارت راه و شهرسازی خبر داد 

ایجاد اشتغال پایدار با تکمیل طرح های توسعه ای در بنادر کوچک
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سال بیست و دوم شماره 4225   آرزو توکلی سرویس استان ها //  استاندار کرمان 
با اشــاره به اینکه ۲ هزار و ۲۰۰ هکتار از زمین های 
طرح ملی نهضت مسکن آماده سازی شده و حدود 
یک هزار هکتار نیز در دستور کار است که افزون بر 
۷۰۰ هکتار آن در دستور کار شورای عالی معماری 
و شهرسازی قرار گرفته است، گفت: مشکل تامین 
زمین برای طرح نهضت ملی مسکن در استان وجود 

ندارد.  
   به گزارش خبرنگار دریا  ، محمد مهدی فداکار در 
شورای مسکن اســتان، با اشاره به اینکه گزارش ها 
و چالش های طرح نهضت ملی مســکن و همچنین 
مباحث مربوط به استعلام ها، الحاق زمین ها، موضوع 
بانک ها و تسهیلات مورد بحث و بررسی قرار گرفته 
است، افزود: بخشی از مسائل باید توسط همکاران 
وزارت کشور و راه و شهرسازی مورد پیگیری قرار 
گیرد. وی افزود: برخی زمین ها در ســه شهر بزرگ 
استان یعنی رفســنجان، جیرفت و سیرجان حدود 

چهار ماه در شورای عالی معماری شهرسازی باقی 
مانده که همکاران قول مساعد داده اند که تا یک ماه 
آینده پاسخ دهند. استاندار کرمان با بیان این مطلب 
که مشاور برای آماده سازی زمین های نهضت مسکن 
در حال انجام کار اســت، بیان داشت: جلسه ای نیز 
با حضور رئیس هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه 
خاتم الانبیا برگزار و مقرر شــد برای آماده ســازی 
زمین ها، همکاری کنند. فداکار تصریح کرد: بخش 
عمده شهرهای اســتان به غیر از شهر کرمان را در 
قالب طرح خودمالکــی خواهیم داد به این معنا که 
زمین  در شهرها آماده سازی و خدمات عمومی آنها 
انجام می شود، در ادامه قطعات زمین در اختیار خود 
مردم قرار خواهد گرفت تا ساخت مسکن را انجام 
دهند، ما نیز در قالب قانون جهش، افراد را به بانک ها 
معرفی کردیم تا تسهیلات خود را دریافت کنند. وی 
بیان کرد: در برخی شهرهای کوچک مشکلاتی برای 
تامین زمین به دلیل تقاضای بیشتر، ایجاد شده است 

که در حال پیگیری جهت رفع این مشکلات هستیم. 
مدیرکل دفتر فنی وزارت کشــور در این جلسه با 
اشاره به اینکه برخی مسائل و مشکلات نهضت ملی 
مسکن مربوط به استان و برخی نیز مرتبط با کشور 
است، افزود: باید 100 درصد ظرفیت دولت را جهت 
پیشرفت و تکمیل طرح نهضت ملی مسکن پای کار 
آورد، چرا که این امــر دغدغه جدی مردم و مورد 
تاکید مقام معظم رهبری و رییس جمهور است. وحید 
قربانی تحقق طرح نهضت ملی مســکن را مستلزم 
انجام کار جهادی و نهضتی دانست و افزود: کم کاری 
در این زمینه هیچ توجیهی ندارد از طرف دیگر هدف 
اجرای طرح نهضت ملی مسکن، کم کردن بار هزینه 
خانواده ها در حوزه مسکن است. مدیرکل دفتر فنی 
وزارت کشــور یکی از دلایل کاهش فرزندآوری 
را چالش مســکن عنوان کرد و افزود: بحث مسکن 
موضوعی روزمره نیست، بلکه باید به صورت خاص 
و ویژه به آن پرداخته شود. قربانی تصریح کرد: هر 

کدام از مولفه های سرعت، کیفیت، هزینه و زمان در 
جای خود به صورت جهادی باید مورد توجه قرار 
گیرد. دســتیار ویژه وزیر راه و شهرســازی در این 
جلســه گفت: در حوزه طرح نهضت ملی مسکن، 
تفویض اختیار نسبت به گذشته بیشتر شده است، لذا به 
طور کلی دولت به دنبال تفویض اختیار و تمرکززدایی 
 اســت. روح الله اکبری بیان کرد: تامین مسکن یکی 
 از کارهای اساســی مردم اســت کــه در صورت 
برطرف شدن این مشــکل، به مراتب سطح زندگی 
مردم بهبود پیدا می کند. دســتیار ویــژه وزیر راه و 
شهرســازی عنوان کرد: اگر در بحث طرح جوانی 
جمعیت در 2 سال پیش رو کم کاری شود تا چندین 
سال آینده قابل جبران نخواهد بود، لذا بحث واگذاری 
زمین و یا مســکن در قالب طرح جوانی جمعیت 
باید با یک همــت جدی اتفاق بیفتد. مدیرکل راه و 
شهرسازی استان کرمان در این جلسه گفت: بیشتر 
متقاضیان نهضت ملی مسکن شمال استان در چهار 

شهرستان بم، ســیرجان، کرمان و رفسنجان است، 
همچنین 40 درصد متقاضیان نهضت ملی مســکن 
در شهرستان کرمان قرار دارد. رضا حافظی تصریح 
کرد: بیش از 10 هزار هکتار اراضی پیشنهادی جهت 
الحاق به محدوده نهضت ملی مسکن در دستور کار 
است. ســاردوئی مدیرکل راه و شهرسازی جنوب 
استان کرمان گفت: در جنوب کرمان بیش از 36 هزار 
نفر متقاضی در طــرح نهضت ملی ثبت نام کرده اند 
و تاکنون 430 هکتار اراضی تامین شده است. وی 
با اشاره به اینکه در شهرستان جیرفت مشکل تامین 
زمین وجود دارد، خاطرنشان کرد: در شهرستان های 
جنوب کرمان اراضی مشــخص شــده و در حال 

آماده سازی اراضی هستیم.

استاندار کرمان: 

در کرمان مشکل تامین زمین برای طرح نهضت ملی مسکن نداریم

افتتاح اولین مرکز رادیوگرافی
 سه بعدی بسیج با تعرفه دولتی در یزد 

  علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // فرمانده سپاه 
الغدیر یزد در مراسم افتتاح مرکز رادیوگرافی سه بعدی بسیج 
در این اســتان، گفت: جهاد امید آفرینی و اعتماد بخشــی 
بیــن مردم و جوانان موضوع مهمی اســت که باید در کنار 
اقدامات دولت همواره در اولویت بسیجیان باشد. به گزارش 
خبرنگار دریا ؛ سردار حسین زارع کمالی در مراسم رونمایی 
از دستگاه رادیوگرافی مرکز درمانی بسیجیان استان، اظهار 
کرد:  جهاد تبیین، جهاد امید آفرینی و جهاد خدمت رسانی 
سه وظیفه اصلی ماست و زمانی جهاد تبیین و امیدآفرینی 
می تواند کارساز باشد که بتوانیم به مردم که مردمانی متدین 
و ولایتمدار هستند خدمت رسانی کنیم.وی با اشاره به بیانات 
مقام معظم رهبری در خصوص عبرت های عاشورا، افزود: 
بایــد مطالعه و تحقیق کرد چرا جامعــه زمان پیامبر با آن 
ویژگی هایی که داشــتند در کمتر از 50 سال بعد از وفات 
پیامبر)ص( از خطوطی که پیامبر تعریف کرده بود برگشتند 
و واقعه عاشورا رقم خورد.فرمانده سپاه الغدیر استان یزد با 
بیان این که کمک به بیماران را از جمله جدی ترین توصیه های 
اسلام ناب محمدی دانست و گفت: افرادی که زمینه تامین 
و راه اندازی دســتگاه رادیوگرافی سه بعدی فک و صورت 
را در استان فراهم کردند از جمله مصادیق عینی تلاشگران 
عرصه امیدآفرینی هســتند.مهدی غفوری، مدیر موسسه 
خدمات درمانی بســیجیان اســتان یزد نیز در این مراسم 
اظهار کرد: دستگاه cBcT قابلیت های گرافی سه بعدی 
متعددی از جمله ارزیابی سینوس های فک و صورت، غدد 
لنفاوی فک و صورت، همچنین ارزیابی اختلالات مفصل 
فک و ناحیه گیج گاهی و همچنین تشخیص تومورهای فک 
و صورت دارد.وی با بیان این که این نوع دســتگاه مشابه 
ایرانی ندارد، از خارج وارد می شود و ساخت کشور ایتالیا 
اســت و با هزینه 5/4 میلیارد خریداری شده است، افزود: 
همچنین برای تشخیص دندان های نهفته برای جراحی های 
مربوطه و همچنین تشــخیص تراکم استخوان برای کاشت 
ایمپلنت هــای دندان های مصنوعی کاربــرد دارد و عمده 
کاربرد آن در این درمانگاه برای تشــخیص تراکم استخوان 
به منظور موقعیت کاشت ایمپلنت های دندانی است.غفوری 
خاطرنشــان کرد: این دستگاه در یزد پیش از این در بخش 
خصوصی و با تعرفه خصوصی موجود بوده است و این نوع 
دستگاه با تعرفه عمومی غیردولتی در استان وجود نداشته و 
اولین دستگاهی است که هزینه بیماران کاهش می دهد و با 
تعرفه های موجود برای مراکز تعریف شده هزینه بیماران را 

به یک سوم کاهش می دهد.

خبر

عکس روز

امین زارعی  صید مشتا در ساحل بندرعباس    

کاریکاتور

طرح : معصومه زارعی پیام بازرگانی

سید ابوالحســن جعفری سرویس استان ها //  
رئیس جهاد دانشگاهی بوشهر گفت: فاز نخست 
 مجتمع آبزیان دریایی جهاد دانشــگاهی در 
 دلوار تنگســتان از توابع اســتان بوشهر با
بهره برداری  برای  ۴۰ درصد پیشرفت فیزیکی 

معطل ۶۰۰ میلیارد ریال اعتبار است.
  به گزارش خبرنگار دریــا ، علی احمدی زاده 
 اظهار کــرد: پــروژه مجتمع آبزیــان دریایی 
جهاد دانشگاهی بوشــهر از جمله پروژه های 
مهم و زیرســاختی در تامین بچه ماهی است 
کــه با توجه بــه نیاز مجموعه هــای فعال در 
استان به سرانجام رســاندن این مجموعه باید 
در اولویت کاری استان باشد.وی افزود: مجتمع 
 آبزیان دریایی جهاد دانشــگاهی ظرفیت تولید 
پنج میلیون قطعه بچه ماهی برای هر دوره را دارد 
که با تکمیل این پروژه نیاز مجموعه های پرورش 
ماهی در قفس استان به بچه ماهی که در زمان 
حاضر بعنوان یک معضل در استان مطرح است 
برطرف می شود.رئیس جهاد دانشگاهی استان 
بوشــهر تصریح کرد: در اجــرای طرح مجتمع 
آبزیان دریایی جهاد دانشــگاهی بوشــهر قرار 
بــود 50 درصد از محل اعتبارات این مجموعه 
و مابقی از محل اعتبارات اســتانی تأمین شود 
که در زمان حاضر 15 میلیارد تومان از ســوی 
مجموعه جهاد دانشــگاهی تامین شده و هنوز 

ســهم اســتان در این بخش تامین نشده است.
وی اضافــه کرد: فاز دوم مجتمع آبزیان دریایی 
جهاد دانشــگاهی بوشهر در سطح چهار هکتار 
با مشارکت بخش خصوصی انجام می شود که 
تولید 10 میلیون قطعه بچه ماهی برای پرورش 
فراهم می کند.رئیس جهاد دانشــگاهی استان 
بوشــهر با بیان اینکه اکنون مجوز فعالیت 6۷ 
طرح پرورش ماهی در قفس صادر شده است 
گفت: در زمان حاضر طرح های پرورش ماهی 
نیاز به بچه ماهی هســتند که راه اندازی مجتمع 
آبزیان دریایی جهاد دانشــگاهی بوشهر بعنوان 
یک ضرورت در استان مطرح است.وی گفت: 
با توجه به اهمیت پروژه مجتمع آبزیان دریایی 
جهاد دانشگاهی بوشهر برای پرورش دهندگان 
ماهی در قفس است انتظار می رود با همکاری 
استان این پروژه تا هفته دولت سال آینده مورد 

بهره برداری قرار گیرد.
   قــرار بود مجتمــع آبزیــان دریایی جهاد 
دانشگاهی دلوار تنگستان با 30 میلیارد تومان 
اعتبار به صورت مشــارکتی در شهرک زیست 
فناورانه بندر دلوار شهرستان تنگستان احداث 
شــود که عملیات اجرایی آن از سال ۹۹ آغاز 
و مدت یک سال اســت که این پروژه متوقف 
شده اســت.وی ادامه داد: قرار است مجموعه 
جهاد دانشــگاهی بوشــهر در 2 طرح پیشران 

معاونت علمی در حوزه غنی سازی بچه ماهی 
و هوشمند سازی مزارع فعالیت کند.احمدی زاده 
با اشــاره به اینکه در سند اقتصادی دانش بنیان 
هشــت اولویت برای جهاد دانشــگاهی استان 
بوشهر تدوین شده، اظهار کرد: توسعه فرهنگ 
کارآفرینی، طرح های شــیلات و حوزه اقتصاد 
دریــا محور و آموزش مهــارت و فناوری در 
رشــته های صنعت نفت و گاز مورد توجه ویژه 
قرار گرفته و هدف گذاری شده است.احمدی زاده 
با اشاره به ذخیره ماهانه 40 تا 50 سلول بنیادی 
در بانک ذخیره سازی سلول بنیادی خون بندناف 
گفت: در مدت پنج سال گذشته تاکنون یک هزار 
و 650 نمونه سلول بنیادی در این بانک ذخیره 
شده است.وی ادامه داد: امروز سلول های بنیادی 
در درمان بیماری های مختلف و سخت از جمله 
ســرطان های خون، تالاســمی، کم خونی ها و 
دیگر بیماری هــای مادرزادی نقــش ویژه ای 
برعهده دارند.به گفته احمدی زاده تلاش می شود 
مجموعه جهاد دانشگاهی در زمینه سلول درمانی 
نیز ورود کند.رئیس جهاد دانشــگاهی استان 
بوشهر با اشاره به فعالیت آزمایشگاه ژنتیک در 
این اســتان گفت: این آزمایشگاه با ۹0 میلیارد 
تومان اعتبار راه اندازی شده و امروز با ظرفیت 
روزانه حداقل 400 تست با تعرفه دولتی در حال 

فعالیت است.

رئیس اتاق بازرگانی یزد: 

مداومت بر تاسیس صنایع با مصرف بالای گاز، مردود است
علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //   رئیس اتاق 
بازرگانی یزد گفت: در شــرایطی که با کمبود انرژی 
مواجه هستیم و قیمت حامل های انرژی نیز در حال 
افزایش اســت مداومت بر تاسیس صنایع با مصرف 
بالای گاز و انرژی اشتباه است چرا که به مروز زمان 
این صنایع انرژی بر، زیان ده خواهند بود و همچنان با 

طرح های صنعتی نیمه تمام مواجه خواهیم بود. 
  به گزارش  خبرنگار دریا ، "مجتبی دســتمالچیان" 
در نشســت ســتاد اقتصاد مقاومتی قــوه قضاییه بر 
حمایت دولت از استقرار زیرساخت ها و خدمات به 
 واحدهای صنعتی تاکید کرد و گفت: دولت در خصوص 
راه اندازی خدمات بهداری و آتش نشــانی و صدور 
مجوز آن برای شــرکت های تولیدی همراهی کند و 
هزینه این خدمات بر دوش واحدهای تولیدی تحمیل 
نشــود چراکه باعث افزایش تورم و فشــار بر مردم 
خواهد بود.رئیس اتاق بازرگانی صنایع، معادن نوآوری 
کشــاورزی استان یزد به طرح های نیمه تمام صنعتی 
استان اشــاره و تصریح کرد: در شرایطی که با کمبود 
انرژی مواجه هستیم و قیمت حامل های انرژی نیز در 
حال افزایش است مداومت بر تاسیس صنایع با مصرف 

بالای گاز و انرژی اشتباه است .
  معاون عمرانی استاندار یزد هم در این نشست گفت: 
با توجه به اینکه در شــورای برنامه و توســعه استان 
مصوب شــد صنایع آلاینده امکان استقرار در محور 

دشــت یزد _ اردکان را ندارند ســرمایه گذاران برای 
احداث کارخانه به 3 پهنه جاده طبس، جاده ابرکوه و 
رو به روی شرکت ذوب و روی بافق هدایت می شوند.

ابوالحسینی با بیان اینکه به طور کلی شهرک صنعتی یزد 
و برق منطقه ای استان عملکرد خوبی در زیر ساخت 
برق داشتند، گفت: پهنه رو به روی شرکت ذوب روی 
بافق از لحاظ موقعیت جغرافیایی و مســیر دسترسی 
بسیار موقعیت مناسبی برای استقرار واحد های تولیدی 
است ولی از جهت تامین زیرساخت های انرژی برق، 
 گاز و آب مشکلاتی داریم هرچند تامین آب از طریق 
خط اول انتقال آب خلیج فارس تا حدی امکان پذیر 

است.
  وی با بیان اینکه در بافق فضای بیش از 2100 هکتار 
قابلیت احداث یک پهنه یا یک شهرک صنعتی وجود 
دارد، افزود: بر اســاس تعداد متقاضیان جواز تاسیس 
در این پهنه، نیازمند 2 و نیم میلیون متر مکعب تامین 
آب هســتیم و برای گاز رسانی بر اساس نظر شرکت 
گاز اســتان، خط مستقل باید در منطقه تاسیس شود.

ابوالحسینی با تصریح بر اینکه شهرک صنعتی خصوصی 
از نظر حقوقی قابل تحقق است، بیان کرد: تاکنون در 
یزد مدل موفقی از شهرک صنعتی خصوصی ارائه نشده 
اســت و پیشنهاد می شــود با وجود هزینه های زیاد 
برای ایجاد زیرساخت ها، ایجاد شهرک صنعتی بهترین 

راهکار است.

مجتمع آبزیان دریایی جهاد دانشگاهی بوشهر معطل 600 میلیارد اعتبار 

حسن سیلاوی ســرویس اســتان ها // استاندار 
خوزســتان با بیان اینکه برای مراسم اربعین از سال 
گذشته تمهیدات خوبی اتخاذ شده است، گفت: بیش 
از ۲۰ نشست در خصوص اربعین برگزار و دولت هم به 
خوبی وارد میدان شده و موضوع تامین بودجه های 
مورد نیاز برای برگزاری اربعین شامل مصوبات سفر 

رئیس جمهور به خوزستان است.
   بــه گــزارش خبرنــگار دریا ؛ علی اکبر حســینی 
محــراب در گردهمایی بزرگ متولیــان مواکب اربعین 
حسینی مســتقر در شــهرک اربعین چذابه اظهارکرد: 
اربعین رزمایش پیوســتن به امام اســت؛ امامی که تنها 
 گذاشــته شد و واقعه عاشورا به ما یاد می دهد که هرگز 
امام خــود را تنها نگذاریم. خداونــد مقامی برای امام 
معصوم که انســان کامل اســت برای اداره جامعه قائل 
شــده اما بنی امیه از این ســنت الهی سرپیچی کردند.
وی افزود: نصب حکومت باید از ســوی خداوند باشد. 
 هدف ما این است که قبل از ظهور به شرایطی برسیم که 
 امام تنها نماند و این مســتلزم پیروی از راه و رسم امام 
حسین )ع( است.حسینی محراب اظهار داشت: انشاالله 
خداوند به ما توفیق دهد همواره در مسیر دفاع از ولایت 
و امامت ائمه هدی )علیهم السلام( باشیم. امروز جهانیان از 
شکوه برگزاری اربعین حسینی توسط مردم ایران، عراق و 
شیعیان جهان متحیر هستند.استاندار خوزستان عنوان کرد: 
پیاده روی اربعین بزرگترین همایش مسالمت آمیز ثبت 
شده در کل تاریخ بشریت است. ماموریت اصلی اربعین 
در وهله اول وحدت و پس از آن پاسداشت این میراث 
معنوی و آئینی است و ما از اربعین مبارزه حق علیه باطل 
و تن ندادن به طاغوت را می آموزیم.حسینی محراب بیان 
کرد: انتهای مسیر اربعین باید به یاری امام زمان )عج( و 

پیروزی قدس ختم شود و مسلمانان دنیا را از ظلم و ستم 
رهایی بخشــد و این همان جهت گیری اربعین ماست.
استاندار خوزستان خاطرنشان کرد: چرا در برخی از نقاط 
 دنیا قرآن ســوزی می شود؛ چون شبهات خود را آماده 
کــرده و طرح آندلســی کــردن ایــران را دارند و به 
حساســیت های ما آگاه هســتند. ما بایــد اعتقادات 
خــود را قوی کنیم و ایمان و قلبها را مســتحکم کنیم 
و بدانیم قرآن بر ســر نیزه کردن بی تاثیر است و قرآن 
ناطــق همان ولایت و امامت امیرالمومنین )ع( اســت. 
حســینی محراب اظهار داشــت: پذیرایــی از خیل 
 عظیــم زائران اربعین حســینی از جلوه هــای ویژه و 
ناب رویداد اربعین حســینی اســت و بیانگر شــور و 
عشق موکب داران شــریف به ساحت امام حسین )ع( 
و یاران باوفایش اســت.وی افزود: موکب داران عزیز 
ما رزق خود را ســخاوتمندانه در طبق اخلاص گذاشته 
و در راه پذیرایی از عاشــقان اباعبدالله الحســین )ع( 
 خدمت رسانی می کند.استاندار خوزســتان ادامه داد: 
 موکــب داران بــا پذیرایی و خدمات ارزشــمندی که 
 می کنند الگویی ماندگار برای جامعه و نسل های جدید

هستند. اینکه موکب داران خاک پای زائران را طوطیای 
چشم خود می کنند این الگوی دینی ماست. موکب داران 
ما در دشت آزادگان، بستان، کوت شیخ، کوت سعید، ابو 
حمیظه، اهواز، امیدیه، حمیدیه و اقصی نقاط استان هر 
یک با هم برای پذیرایی از زائران رقابت دارند.استاندار 
خوزســتان با تاکید بر اینکه خدمات موکب داران باید 
مستندسازی شود و در رســانه های عمومی به شکل 
شایســته ای منعکس شــود عنوان کرد: موکب داران 
ما اشخاصی کریم هســتند و زائران با احترام و محبتی 
 که دریافت می کنند قلبشــان تسخیر شما موکب داران 

می شــود و این یک توفیق الهی است که برای ما مایه 
افتخار است.حسینی محراب با بیان اینکه برای مراسم 
اربعین از سال گذشته تمهیدات خوبی اتخاذ شده است 
تصریح کرد: بیش از 20 نشســت در خصوص اربعین 
برگزار شده است؛ دولت هم خوشبختانه به خوبی وارد 
میدان شــده اســت و موضوع تامین بودجه های مورد 
نیاز برای برگزاری اربعین شامل مصوبات سفر ریاست 
جمهوری به خوزستان شــده است.استاندار خوزستان 
عنوان کرد: موضوع حمل و نقل دغدغه اصلی ماســت 
 و از همه کســانی که با اقداماتــی همچون پویش نذر 
حمل مســافر می کنند قدردانی میکنــم. همچنین، با 
رایزنی هایی که انجام شده است؛ طرف عراقی در بخش 
حمل و نقل ریلی امکاناتی فراهم کرده اســت هرچند 
که میزان آن محدود است.مســئولان نیز مراقبت نمایند 
قیمت های حمل و نقل افزایش نداشــته باشد.استاندار 
خوزستان در ادامه سخنان خود ضمن تاکید بر مواردی 
همچون رعایت الگوهای تغذیه ای مناسب، بهداشت و 
نظافت، همچنین در خصوص پیگیری برای اختصاص 
وسایل سرمایشــی برای مواکبی که فاقد این تجهیزات 
هستند، آسفالت جاده مواکب، ساماندهی پارکینگ ها، 
نصب ســایه بان و تامین آب شــرب و برق و اینترنت، 
 توضیحاتی ارائه داد.بر اســاس این گزارش، اســتاندار 
خوزســتان روز چهارشــنبه در ادامه در سفر کاری به 
شهرستان های دشت آزادگان و هویزه با جمعی از مردم 
این شهرستان ها در مسجد جامع امام علی )ع( شهرستان 
دشــت آزادگان و مسجد امام حسین )ع( روستای بیت 
کوار شهرستان هویزه به صورت چهره به چهره دیدار و 
گفتگو کرد و مشکلات و درخواست های مردمی را مورد 

بررسی قرار داد.

در گردهمایی بزرگ متولیان مواکب اربعین حسینی عنوان شد؛ 

تامین بودجه های مورد نیاز اربعین
 شامل مصوبات سفر رئیس جمهور به خوزستان شده است

 سید ابوالحسن جعفری سرویس استان ها //  معاون اول سازمان قضایی نیروهای 
مسلح گفت: تضعیف نیروهای مسلح، کمرنگ کردن ارزش هایی همچون حجاب و 

ماه محرم از اهداف اصلی دشمنان جمهوری اسلامی ایران است.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ، محمدجعفر شــهبازی در آییــن تکریم و معارفه 
دادستان های ســازمان قضائی نیروهای مسلح استان بوشهر اظهار کرد: با وجود 
همه شیطنت ها و خباثت های دشمنان نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، به لطف 
مدیریــت مدبرانه رهبر معظم انقلاب، حضور مردم در صحنه و امنیت پایداری که 
توســط حافظان انقلاب و نیروهای مسلح ایجاد شده، هیچکدام از این توطئه ها 
نتوانسته اســت خللی در اراده مردم و انقلاب ایجاد کند.وی افزود: متولی اصلی 
نظم و امنیت در کشــور نیروهای مسلح هستند که به شــکل شبانه روز در حال 

پاسداشت و نگهبانی از کشور به سر می برند.معاون اول سازمان قضایی نیروهای 
مسلح تصریح کرد: این سازمان حامی نیروهای مسلح است که برای حفظ امنیت 
جامعه، ماموریت های مختلفی را در جای جای کشور انجام می دهند.شهبازی ادامه 
داد: در صورتی که شاخص های امنیتی کشور با مشکلی مواجه شود، کشور از نظر 
فرهنگی، اجتماعی و سیاســی دچار اختلال می شود.وی یادآور شد: در سازمان 
قضایی نیروهای مسلح ضمن این که به جرم فرد خاطی در این سازمان رسیدگی 
می شود، اقتدار این نیرو نیز باید حفظ شود که این مسئولیت بر عهده قضات سازمان 
است.در این مراســم با حکم غلامحسین محسنی اژه ای رئیس قوه قضاییه، کریم 
بحرانی فرد به عنوان دادستان نظامی سازمان قضائی نیروهای مسلح استان بوشهر 
منصوب شد و از خدمات محمد مهدیان دادستان سابق این استان تقدیر به عمل آمد.

معاون سازمان قضایی نیروهای مسلح:

تضعیف نیروهای مسلح از اهداف دشمنان ایران اسلامی است
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فرهنگ وهنر

  گروه فرهنگی // وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به تازگی 
از آغاز به کار فرآیند تدوین ســند ملی موســیقی مطابق با 
منویات نظام جمهوری اسلامی ایران خبر داده است، سندی 
که نخستین بار از تدوین آن ۹ سال پیش خبر داده شد ولی 
در تمام این سال ها وعده های عملی شدن آن به نتیجه نرسید. 
محمدمهدی اسماعیلی )وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی( خبر 
داد که فرآیند تدوین سند ملی موسیقی مطابق با جهت گیری 
نظام جمهوری اسلامی و برنامه ریزی برای ساخت خانه برای 
جشــنواره های موسیقی در تهران با توجه به هنر و معماری 
انقلاب اسلامی در دستور کار قرار گرفته است؛ شروعی که 
می تواند به ســر و سامان دادن وضعیت موسیقی در کشور و 
البته هماهنگی های بیشتر بین نهادهای متولی اصلی موسیقی 
خصوصا ارشاد و صداوسیما ختم شود.همچنین اعلام شده 
که در حال حاضر پیش نویســی از ســند موسیقی به طور 
خلاصه تهیه شــده و قرار اســت به طور جامع در جلسات 
بعدی، بندهای آن مورد بررسی شورای هنر قرار گیرد.البته 
در ســال 13۹۹ هم که تصویب سند ملی موسیقی تقریبا به 
صورت جدی به جریان افتاده بود، ابتدا قرار بود پیش نویس 
آن پس از بررسی به شورای هنر ارائه شود و همان زمان هم 
رئیس وقت دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
از تکمیل تدوین این سند خبر داده بود؛ حالا پس از 3 سال، 
مجددا اعلام شده است که پیش نویس سند ملی موسیقی قرار 

است انجام شود!
*  ۹ سال برای تدوین سند ملی موسیقی کافی نیست؟

  اگر بخواهیم نگاهی به تاریخچه تدوین این ســند داشــته 
باشیم، باید پیش از هر چیزی اشاره کنیم که این اتفاق پس 
از تعویق ۹ ســاله به انجام می رسد! در حقیقت پرونده سند 
موسیقی برای نخستین بار مردادماه سال 13۹3 باز شد؛ یعنی 

همان سال اولِ شروع به کار دولت حسن روحانی!
  موضوع سند موســیقی در مرکز بررسی های استراتژیک 
ریاست جمهوری مطرح و درباره آن گفته می شد:  »موسیقی 
کشــور وضع مشخصی ندارد. باید وضع آن مشخص شود و 
این نیاز به سند دارد. سند خوبی که منجر به ساماندهی تولید، 
آموزش و پژوهش و صادرات و واردات در این حوزه شود.« 
بر همین اساس، حســام الدین آشنا به عنوان رییس مرکز و 
همچنین مشاور فرهنگی رییس جمهور در نشستی با بزرگان 
موســیقی و مدیران وقت وزارت ارشــاد و دفتر موسیقی، 
جزییات این طرح را بازگو کــرد. بعدها از حضور بزرگان 
موســیقی در این نشست به عنوان »تاکید بر خرد جمعی« و 
تاخیر در تصویب آن به عنوان »بررســی بیشتر و بهتر برای 

پرهیز از هرگونه اما و اگر« یاد شد!
* نگرانی ها و فواید تدوین سند موسیقی چه بود؟

   نگرانی هایی از همان بدو امر درباره تدوین ســند موسیقی 
شکل گرفت؛ که مهمترین نگرانی ها این بود که موسیقی دولتی 
شود و نظارت های دولتی بیش از پیش رنگ بگیرد. هرچند 
که باور متولیان این بود که تدوین این ســند منجر به هرچه 
روشن تر شدن رابطه دولت، جامعه، اهالی موسیقی و فضای 
موسیقی خارج از کشور می شــود.همچنین برخی از اهالی 
جامعه موســیقی هم معتقد بودند که در زمینه موسیقی تا به 
حال سند و قوانین مشخصی تدوین نشده است. این هنرمندان 
می گفتند، خیلی از اختلاف ســلیقه ها در بین مســوولان، 
مشکلات و موانع در موســیقی کشور نه تنها مبنای قانونی 
ندارد بلکه بیشتر اعمال سلایق شخصی است که لطمه آن به 
بدنه جامعه هنری وارد شده است و یکی از دلایلش آن نبودن 
چنین سندی است. به عنوان مثال لغو کنسرت در شهرستان ها 
توسط عوامل خودســر به عنوان یکی از این نابسامانی ها 
عنوان و تاکید می شــد وقتی شورای عالی انقلاب فرهنگی 
به عنوان بالاترین نهاد قانون گذاری و تصمیم گیری فرهنگی 
کشور سندی را تدوین کند، همه نهادها باید از آن تمکین کنند 
و دیگر شخص یا سازمانی اجازه تصمیم خودسرانه نخواهند 
داشت.همان زمان، مشــاور برنامه ریزی و نظارت راهبردی 
معاونت امور هنری در همین راســتا در پاسخ به اینکه آیا 
سند موسیقی می تواند جلوی موازی کاری  نهادهای مختلف 
را بگیرد؟ توضیح داده بود: »ویژگی و امتیاز تدوین و اعمال 
قوانین این اســت که اعمال سلیقه ها را به حداقل می رساند. 
مخصوصا اگر آیین نامه ها و مقــررات به روش علمی و بر 
مبنای مسایل کاربردی و اجرایی تدوین شود. شورای عالی 
انقلاب فرهنگی به عنوان نهاد قانون گذار در حوزه مدیریت 
فرهنگی کشور تقریباً هم پایه مجلس شورای اسلامی است. 
اگر نهادهای اجرایی مصوبات شورای عالی انقلاب فرهنگی 
را اجرا نکردند، قطعاً قابل پیگیری اســت.« اما به هر حال 
تدوین این سند تا سال ۹۹ مسکوت ماند تا اینکه اعلام شد 
ماده واحده »فرآیند و مرجع تدوین سند ملی موسیقی« توسط 
اسحاق جهانگیری، معاون اول رییس جمهور سابق ابلاغ شده 
که بر اساس آن ماده واحده، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
موظف اســت با همکاری دبیرخانه شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی، سازمان صدا و ســیمای جمهوری اسلامی ایران، 
سازمان تبلیغات اسلامی و سایر نهادها و دستگاه های مرتبط 
به طریق مقتضی، سند ملی موسیقی را با رعایت چارچوب 
تدوین اسناد ملی حوزه فرهنگ تدوین کند.همچنین اعلام شد 
که اجرای این مصوبه منوط به رعایت الزامات متناظر اعم از 
عدم اختصاص منابع مالی و تشکیلاتی جدید و عدم مغایرت 
با مقررات لازم الاجرا مرتبط اســت.البته در همان سال ۹۹ 
که به خودی خود 6 سال از طرح اولیه این سند گذشته بود، 
مدیرعامل وقت خانه موســیقی درباره تأخیر طولانی مدت 
عملی شدن آن به ایسنا گفته بود: »تصویب این سند تاکنون 
جدی بوده است ولی به دلیل اینکه نظرهای مختلفی درباره آن 
وجود داشته، کار آن به تعویق افتاده است.« به گزارش ایسنا، 
با همه این شرایط و »نظرات مختلف« که به قول مدیرعامل 
خانه موسیقی وجود داشته و احتمالا هنوز هم وجود دارد، بار 
دیگر بحث تدوین سند ملی موسیقی مطرح شده است. باید 
دید این بار وعده ها به کجا می رسد و آیا در پایان می توانیم 
یک مرجع قانونی که مانع موازی کاری ها در حوزه موسیقی 

می شود و دوراهی ها را شفاف سازی می کند، داشته باشیم؟

خبر

گروه فرهنگی //  در نخستین ماه تابستان 
ســال جاری ۹هزار و ۶۷۴ عنوان کتاب در 
کشور منتشر شده که در مقایسه با ۸هزار و 
۲۸ عنوان منتشر شده در بازه زمانی مشابه 
در سال گذشــته ۲۱ درصد افزایش داشته 

است. 
   آمــار موضوعی کتاب های ثبت شــده در 
بانــک اطلاعاتی خانه کتــاب و ادبیات ایران 
نشان می دهد از مجموع کل کتاب های منتشر 
شــده در تیر ماه 1402، تعداد ۷هزار و 161 
عنوان تالیف و 2هــزار و 513 عنوان ترجمه 
بوده است. موضوعات ادبیات، کمک درسی، 
علوم اجتماعی، علوم عملی و دین بیشــترین 
ســهم آثار تالیفی را به نام خود ثبت کردند و 
 از موضوعــات ادبیات، کــودک و نوجوان، 
 علــوم عملــی، فلســفه و روان شناســی و 
علــوم اجتماعی بیشــترین ترجمه صورت 
گرفته اســت. تعداد کتاب های منتشر شده در 
موضوعات علوم طبیعی و ریاضیات، فلسفه 
 و روان شناســی، کلیات، تاریــخ و جغرافیا، 
علوم اجتماعی، علوم عملی و کودک و نوجوان 
در مقایسه با تیر ماه ســال 1401 به ترتیب 
افزایــش 45، 33، 28، 20، 16، 15 و 12 
درصدی داشته اند. ناشران استان تهران از مجموع 
کل کتاب های چاپ شده در این ماه 6هزار و 
462 عنوان کتاب منتشر کرده اند که در مقایسه 
با تیر ماه سال گذشته افزایش 1۹درصدی را 
تجربه کرده است. تعداد کتاب های منتشر شده 
از سوی ناشــران در سایر استان ها با افزایش 
23درصدی در مقایسه با تیر ماه سال 1401 
به عدد 3هزار و 212 عنوان کتاب رسیده است. 
در این ماه ناشران استان تهران در موضوعات 
 ادبیــات، کمک درســی، علــوم اجتماعی، 
علوم عملی و کودک و نوجوان بیشترین آثار 
را روانه بازار نشــر کرده اند و بیشــترین آثار 
منتشر شده از سوی ناشــران سایر استان ها 
به موضوعات ادبیات، دین، علوم اجتماعی، 

کودک و نوجوان و علوم عملی اختصاص پیدا 
کرده است.در تیر ماه سال جاری 6هزار و 336 
عنوان کتاب چاپ اول و 3هزار و 338 عنوان 
کتاب چاپ مجدد در پیشخوان کتابفروشی های 
کشور قرار گرفت. ناشران بیشترین آثار چاپ 
اول را در موضوعات ادبیات، علوم اجتماعی، 
علوم عملی، دین و کمک درسی و بیشترین آثار 
چاپ مجدد را در موضوعات کمک درسی، 
ادبیات، کودک و نوجوان، فلسفه و روان شناسی 
و دین در کشور منتشر کرده اند. شمارگان کل 
کتاب های منتشر شده در تیر ماه سال جاری 
نیز ۷ میلیون و ۹40هزار و ۹41 نســخه را 
نشان می دهد و میانگین شمارگان عدد 821 
ثبت شده و بیشترین کتاب های منتشر شده در 
تیر ماه سال 1402 به موضوعات ادبیات، علوم 
اجتماعی، کمک درسی، علوم عملی و کودک 
و نوجوان اختصاص پیدا کرده است.بر اساس 
این گزارش، ناشرانی چون آموزش کشاورزی، 
شاپرک سرخ، دیار آفتاب، آکادمیک، سنجش 
و دانش، خط آخر، کیان دانش، نامه مهر، کوثر 
قرآن و گنجور به ترتیب جزو 10 ناشر عمومی 
پرکار در تیر ماه سال جاری بر اساس بیشترین 
تعداد چاپ اول کتاب ها قرار گرفتند.همچنین 
انتشارات بوستان کاغذی، گل یا پوچ، به نشر، 
آوای آرامش، لعل سخن، پرتقال، پنجره، سایه 
گستر، کتاب چ و شرکت انتشارات فنی ایران 
پرکارترین ناشــر کودک و نوجوان بر اساس 
بیشــترین تعداد چــاپ اول کتاب ها معرفی 
شــده اند. به  گزارش ایرنا؛ کتاب های »ارتباط 
العابدیــن)2(«، »بی تاب  مناجــات  با خدا 
کعبه: بهترین ســفر«، »کتاب کار آمادگی )2( 
ویــژه روخوانی قرآن کریم کــودکان 5 تا 6 
سال«، »جان هنر«، »حقوق مدنی اشخاص 
و محجورین )با تجدیــد نظر و اضافات(« و 
»گزارش لحظه به لحظه از واقعه عاشورا« در 
فهرست پرشمارگان ترین کتاب های اولین ماه 

تابستان 1402 قرار گرفتند.

 

گــروه فرهنگــی // کتــاب »جزیره 
سرگردانی« با حضور چهره های برجسته 
سیاسی، مطبوعاتی و تاریخی در موسسه 

فرهنگی مطبوعاتی ایران رونمایی شد. 
  بــه گزارش ایرنا، مراســم رونمایی از 
کتاب »جزیره ســرگردانی« نوشته  بیژن 
مومیوند با حضور ابراهیم فیاض اســتاد 
پژوهشگر  سلیمی نمین  عباس  دانشگاه، 
تاریخ معاصــر، محمــد قوچانی مدیر 
مسوول نشریه آگاهی نو، محمد عطریانفر 
عضو شــورای مرکزی حزب کارگزاران 
ســازندگی و احمدرضا کریمی نویسنده 
و پژوهشگر حوزه تاریخ و عضو سابق 
مجاهدین خلق در سالن جلسات موسسه 

فرهنگی مطبوعاتی ایران برگزار شد.
*  محور اصلی جزیره سرگردانی تغییر 

ایدئولوژی سازمان مجاهدین است
  در ابتدای مراسم، بیژن مومیوند نویسنده 
کتاب بــه عنوان اولین ســخنران گفت: 
گفتگوهای داخل این کتاب از پرونده های 
مختلفی بوده که در نشریات مختلف منتشر 
شده است. هسته مرکزی و محور اصلی 
که در کتاب بوده، تغییر ایدئولوژیکی است 
که در ســازمان مجاهدیــن رخ داد.وی 
افزود: ما به دنبال چرایی این تغییر بودیم 
و خواستیم ببینیم این تغییر انحرافی بوده 
که کسی مثل تقی شهرام آن را به وجود 

آورده یا امری اجتناب ناپذیر؟
  نویسنده کتاب »جزیره سرگردانی« تاکید 
کرد: اگر بخواهم امــروز کتابی در مورد 
مجاهدین بنویســم با زاویه نگاه دیگری 
می نویسم.وی ادامه داد: اولویت به نظر من 
دیگر این نیســت که ماهیت سازمان چه 
بوده، ما باید ببینیم چرا فضای سیاسی ما 
فقیر است و افراد اصطلاحا کوتوله در این 

فضا شکل می گیرند؟
  مومیوند خاطرنشان کرد: من حس می کنم 
دلیل آن این است که ما در سیاست حزب 
نساختیم و در چنین شرایطی گروه های 
چریکی شکل می گیرند و قدرت در دست 

آنها می افتد.
*  موسســه ایــران درباره ســازمان 

مجاهدین خلق جذاب کار کرده است

  محمد عطریانفر فعال سیاسی هم گفت: 
ما در جامعه ای زندگی می کنیم که جامعه 
به معنی واقعی وجود نــدارد ولی پر از 
اســطوره هایی است که مورد تأویل قرار 
نگرفته اســت.وی افزود: چرا ســازمان 
مجاهدین خلق اینقدر مهم اســت؟ چه 
چیزی آن را زنده نگه داشــته است؟ در 
این زمینه گام های خوبی برداشــته شده 
اســت و نهاد مطبوعاتی ایران بســیار 
جذاب کار کرده اســت. به نوعی حاشیه 
از متن دارد بزرگتر می شــود.عطریانفر 
 بیــان کــرد: در مجموع حــس خوبی 
نسبت به این کتاب دارم و وقایع که در آن 
بیان شده است.واقعیت این است که کشور 
ما به دلیل تاریخی و نوع حاکمیت دارد 
پوســت اندازی می کند و باید یک دوره 
انتقالی را طی کنیم. از این فرایند عمومی 
جدا نیستیم و فراز و فرودهایی خواهیم 
داشت.وی در ادامه گفت: اگر به خاطرات 
گذشتگانمان دقت کنیم، می بینیم فقط چند 
خاطره بزرگ مانند 30 تیر یا 28 مرداد را 
در ذهن دارند، این اتفاق های اندک تمام 
سرمایه سیاسی پدران ما بودند ولی امروز 
ما هر ســال چند اتفاق مهم را به چشم 

می بینیم. این طبیعت این ایام گذر است.
  عطریانفر افزود: از این حیث ما تا اطلاع 
ثانوی طبیعتا باید این فراز و فرود را پشت 
سر بگذاریم. منطق گفت وگو و تفسیر ما 
باید اخلاق مدار باشد. تقدس گرایی بیش 
از حد ما را به این نقطه رســانیده است. 
امروز هم درگیر این بیماری هســتیم که 
نباید بــه مرز بی اخلاقی ســقوط کنیم.

وی بیان کرد: اینهــا جزو الزامات عصر 
ماست و تولید چنین کتاب هایی باید ذیل 
هدایت کسانی باشد تا رسالت محصول 
تولیدی قابل تایید باشد و ما را زودتر به 
نقطه روشن برساند. عطریانفر گفت: البته 
چنین کتاب هایی باید به گونه ای نوشته و 
بیان شــود تا نسل های پس از ما که آنها 
را می خوانند همذات پنداری در آنها بیدار 
شــود و این جزو ضرورت های مکمل 

است.

*  هنوز مجاهدین خلق را شخم نزدیم
  ابراهیم فیاض استاد دانشگاه تهران هم 
در ادامه این نشست درباره سیر تاریخی 
حضور افراد و حزب هــای مختلف در 
سیاســت داخلی ایران گفت: زمانی که 
این کتــاب را خواندم، در بخش هایی از 
کتاب کلافه شــدم و آن را کنار گذاشتم. 
حالت تاســفی که همه جامعه شناســان 
با آن درگیرنــد، در من اوج گرفت. من 
یاد گروهی از دوســتانم افتادم که در آن 
دوران عضو این گــروه بودند و از ابتدا 
با تفکرات آن ها آشــنا بودم.وی افزود: 
برخلاف نویســنده معتقدم در این کتاب 
اتفاقات شــبیه همه آثار قبلــی با این 
موضوع است. تاریخ تکرار می شود و به 
نظرم مجاهدین هم احتمالاً بازمی گردند. 
همانطور که امروز گفتمان مارکسیســتی 
در صداوســیما حاکم است و این یکی 
آن هاست.فیاض  بازگشت  نشانه های  از 
در رابطه با اصطلاح »فهمیدن تاریخ« و 
درس گرفتن معنای دقیق آن گفت: بحث 
اصلی روش شناســی است  که باید آن را 
با مباحث دینی بسنجیم. مثلا ما در بحث 
امامت تفســیر خلافت کردیم، در رابطه 
مجاهیدن هم گرفتار تفاسیر متعدد هستیم. 
اما مجاهدین خلق یک اسلام اموی است 
که مبنای خود را براساس خلق می گذارد. 
همان تفکری که در ادامه به داعش ختم 
شد. همین شده که امروز ساختار کوری 
در رویدادهای تاریخی داریم. چیزی که 
در این کتاب می بینم این اســت که مثل 
آثاری کــه تا پیش از این دیدیم، همگی 
مصادره به مطلوب اســت.وی ادامه داد: 
متاســفانه الان جمهوری اسلامی برای 
نسل جدید شفاف نیست و نتوانسته این 
مســاله را برای جوانان شرح دهد. اینکه 
مجاهدین خلق از نظر ســاختاری هنوز 
زنده اســت و گروهی می خواهند به آن 
بپیوندند، نشــان می دهد فقــط به دلیل 
حمایت امریکا و انگلیس نیست . ما هنوز 
مجاهدین خلق را شخم نزدیم. این کتاب 
به نظر من یک مواد خام بزرگ اســت و 
باید آن را بیشــتر و دقیق تر بررسی کرد.

این جامعه شــناس اضافه کرد: جزیره 
سرگردانی مقدمه ای برای آثار بعدی است 
و باید آن را ادامه داد. مومیوند باید عادت 
کند که هرروز بنویسد و آن را بکشاند به 
سمت آدم هایی که عضو مجاهدین بودند. 
اینکه امروز مجاهدین زنده اســت، باید 
برای حکومت هم مهم باشد و می بایست 

آن را بررسی کرد تا بهتر شناخت.
*  ســازمان مجاهدین خلق، کشــور را 

دوگانه کرد
  در بخش بعدی نشست محمد قوچانی 
درباره ایجاد طرح مساله در موضوعات 
مختلف و لزوم پرســش گری در تاریخ 
معاصر گفت: ابتدا باید بگویم این کتاب 
صرفا اثری پشــت ویترین نشین نیست، 
بلکه برای من یک خاطره هم دارد زیرا 
در جریان چگونگی شکل گیری آن بودم. 
در رابطه با پرسش گری هم بعد از حوادث 
به وجود آمده حول محور روزنامه نگاری 
اصلاحــات و اصولگرا، این دوگانگی به 
وجود آمد. وی افــزود: امروز به جایی 
رســیدیم که در موسسه ایران این کتاب 
با حضور ما رونمایی می شود. این یعنی 
امروز از آن دوگانه عبور کردیم چون آن 
دعوای سیاســی روز اساساً بی دلیل بود. 
همین گذشتن از دوگانگی ما را از نوشتن 
در روزنامه، به ســمت انتشار مجلات و 
انجام مصاحبه های مختلف با چهره های 
مهم برد.قوچانــی تاکید کرد: من معتقدم 
کار با نقد جلو می رود، من خیلی ســر 
این ماجرا فحش خوردم. هنوز هم بعضی 
اوقات به مــن می گویند این مصاحبه یا 
گزارشی که نوشتی از کجا به تو سفارش 
شد؟ این تفکر بسیار عجیب است و آن 
هم نتیجه دوگانه حکومت و اپوزیسیون 
اســت.وی ادامه داد: برخی می گویند تو 

چرا به سازمان مجاهدین می پردازی؟
   یــا زمانی که به داعــش می پرداختم 
می گفتند چرا درباره تروریسم می نویسی؟ 
من دائما باید توضیح می دادم که چرا این 
را نوشتم و سراغ این ســوژه نرفتم. اما 
بــاز می گویند چرا بزرگان انقلاب را نقد 

نمی کنی؟ اینگونه تاریخ نگاری را تعطیل 
می کنند.مدیر مسوول نشریه »آگاهی نو« 
خاطرنشان کرد: این کتاب فرزند نشریه 
»مهرنامه« است. همین آقای کریمی که 
امروز اینجاست و در کتاب با ایشان گپ 
بازجوی  آقــای عطریانفر  گفتند  زدیم، 
ایشــان بودند در زندان و ما این دو نفر 
را با یکدیگر روبــرو کردیم. ما باید این 
را بدانیم مســله مجاهدین خلق، مسئله 
روز ماســت و صرفا یه مسئله تاریخی 
نیست. اساســاً ما فراموش کردیم آنچه 
که به لحاظ معرفتی و تاریخی کشور را 
از ســرمایه هایی محروم کرد و کشور را 
دوگانه کرد، مجاهدین بود.  وی در ادامه 
گفت: کاری که سازمان مجاهدین خلق 
با حزب جمهوری کردند، یا خیانت هایی 
که در زمان جنگ انجام دادند یا اتفاقاتی 
که برای داستان های هســته ای داشتیم.   
یا هرجا که اعتراضــات به حق مردم به 
انحراف کشیده شد، پای این سازمان در 
میان بود. جدایی روحانیت و حاکمیت از 
مردم چیزی است که زیر سر این سازمان 
بوده است.قوچانی در پایان افزود: پس 
مسئله سازمان، مســئله امروز ماست و 
نباید آن را صرفاً یــک رویداد تاریخی 
دانست. به نظرم این مسائل به همین دلیل 
است که نسل امروزی تاریخ نخواندند و 
کتاب هایی از این دست را توجه نکردند. 
ما هرچه بیشتر به سازمان بپردازیم از آن 
طریق می توانیــم خودمان را نقد کنیم و 

کاری کنیم که جوانان نسل امروز به دنبال 
پیوستن به سازمان نباشند.

*  در قاعــده ســازمان مجاهدین خلق 
تشکیلات بالاتر از افراد است 

  عباس ســلیمی نمین پژوهشگر حوزه 
تاریــخ دربــاره این کتــاب و اتفاقات 
مربوط به مجاهدین خلق گفت: مســاله 
مجاهدیــن خلق اصلا تفکــر نبود و ما 
نباید کسی مثل دکتر شریعتی را از سنخ 
مجاهدین بنامیم. این ســازمان از ظلم و 
زور برای حذف اشخاص استفاده می کرد 
و قاعده شان این بود که تشکیلات بالاتر 
از افراد اســت.وی افزود: آثار متعددی 
درباره مجاهدین خلق چاپ شده که از 
این کتاب بهتر است. به نظرم مسئله مهم 
ما امروز شناخت مجاهدین خلق است. 
این سازمان با داعش بسیار تفاوت دارد. 
پژوهشگر تاریخ معاصر تاکید کرد: به نظر 
من موضوع اصلی ما در کشور مجاهدین 
خلق است و باید به آن ها بپردازیم. وی 
ادامه داد: امروز بعضی از نحله های فکری 
و رســانه های اصلاح طلب مجاهدین را 
تطهیر می کنند و طوری نشان می دهند که 
آن ها در انقلاب نقش محوری داشتند و 
پس از انقلاب سهم آن ها را ندادند و نشان 
می دهند این سازمان راهی نداشت به جز 
دست بردن به ســلاح. در ادامه برنامه، 
مراســم نمادین رونمایی از لوح یادبود 
کتاب بــا حضور حاضرین در جلســه 

برگزار شد.

در آیین رونمایی از کتاب »جزیره سرگردانی« مطرح شد؛

ابعاد فکری منافقین در تار و پود جزیره سرگردانی

سند ملی موسیقی
 پس از ۹ سال دوباره به جریان افتاد!

افزایش ۲۱ درصدی 
 انتشار کتاب 
در تیرماه ۱۴۰۲

گــروه فرهنگی //  مســئول کمیته 
فرهنگی و آموزشــی ســتاد اربعین 
 هرمزگان گفت: پیش بینی می شــود
 ۶۰ تا ۷۰ هزار هرمزگانی در مراســم 
پیاده روی اربعین امسال شرکت کنند. 

 حجت الاســلام غلامرضا حاجبی در 
حاشیه ســفر به قشــم، افزود: پارسال 
حــدود 56 هزار نفر از هرمزگان در این 
مراسم شرکت کردند.وی بیان کرد: کمیته 
فرهنگی و آموزشی ستاد اربعین فعالیت 
خود را آغاز کرده و برای شناســایی و 
آموزش و سامان دهی فرهنگی موکب ها 
در ســطح استان برنامه ریزی انجام داده 

است.
  حاجبی بیان کرد: بــرای هر چه بهتر 
برگزار شــدن مراسم پیاده روی اربعین، 
کارگروه های نمــاز و تبلیغ، اعزام مبلغ، 
 اعــزام قاریــان و مداحان بــه همراه 

موکب ها، کارگروه نائب الشهدا و کارگروه 
بانوان در کمیته فرهنگی، آموزشی ستاد 

اربعین استان شکل گرفته است.
  مسئول کمیته فرهنگی، آموزشی ستاد 

اربعین استان هرمزگان خاطرنشان کرد: 
اطلاعات و شــیوه کارکــرد کمیته ها و 
مواردی که ضروری است، در فضاهای 
مجازی مرتبط با کمیته به صورت پیوسته 

اطلاع رســانی خواهد شد.وی در پایان 
اظهار کرد: حضور استاندار هرمزگان به 
عنوان رئیس ســتاد اربعین استان و پای 
کار آمدن همه فرمانداران، ارزشمند است.
فرماندار شهرســتان قشــم نیز در این 
 نشســت گفت: شهرســتان قشم داری 
ســه موکب اســت که یکی از آن ها در 
کربلا و دو موکب دیگر در نجف مستقر 
تختی  محمدحسینی  می شــوند.محمد 
افزود: همه مردم، ادارات و مســئولان 
شهرستان قشــم برای بهتر برگزار شدن 
راهپیمایی پرفیض اربعین پای کار هستند 
و تمهیدات لازم بــرای برپایی مواکب 
اندیشیده شده است.به گزارش ایرنا ؛ وی 
بیان کرد: پارسال هزار و 500 زائر شیعه 
و اهل سنت از شهرستان قشم در مراسم 

راهپیمایی اربعین حضور داشتند.

مسئول کمیته فرهنگی و آموزشی ستاد اربعین هرمزگان خبرداد

پیش بینی حضور ۷۰ هزار هرمزگانی در پیاده روی اربعین

گروه فرهنگی // رئیس سازمان صدا و سیما در جمع 
خبرنگاران بر نادرست بودن ممنوع التصویری جواد 

خیابانی تاکید کرد. 
    رئیــس صدا و ســیما کــه طبق روال مرســوم 
چهارشنبه ها در هیات جلسه دولت حاضر شده بود، 
با پرســش هایی درباره برنامه های محرم تلویزیون 

و همچنین شائبه ممنوع التصویری یکی از گزارشگر 
مجری هــای تلویزیون پاســخ داد.پیمان جبلی در 
حضور خبرنگاران اعلام کــرد: فصل چهارم برنامه 
»حسینیه معلی« با حضور سیدمجید بنی فاطمه، میثم 
مطیعی، مهدی رســولی و عبدالرضا هلالی و اجرای 
نجم الدین شــریعتی، پربیننده ترین برنامه محرم شد. 

او ادامه داد: در زمان حاضر بیشترین تمرکز خود را 
بر تولید برنامه هــای مرتبط با حجاب و عفاف قرار 
داده ایم.به گزارش ایسنا، رئیس صداوسیما همچنین به 
پرسشی درباره حضور جواد خیابانی در قاب تصویر 
پاســخ گفت و تاکید کرد: ممنــوع التصویری جواد 

خیابانی صحت ندارد.

تاکید رئیس صداوسیما بر ممنوع التصویر نبودن خیابانی



گروه حوادث//  اخیرا خبری مبنی بر ارســال تصاویر 
هنجارشکنان برای پلیس در شبکه های اجتماعی منتشر 
شده است که از سوی دفتر ســخنگوی فراجا تکذیب 
شد.به گزارش خبرنگار دریا؛ دفتر سخنگوی فراجا اعلام 
کرد هیچ ســامانه ای برای ارسال تصاویر هنجارشکنانه 
مردم فعال نشده است. ارسال تصاویر هنجارشکنان در 
صورت نیاز صرفا توســط ضابطان قضایی پلیس انجام 
می گیرد.بدیهی اســت، امر به معــروف و نهی از منکر 
 در همــه زمینه های رفتاری و اجتماعی وظیفه همگانی 
می باشد. امر به معروف لسانی، احسانی و انسانی حتما 

موثر و موجب همدلی و اصلاح جامعه می شود.

خبر کوتاه

ارسال تصاویر هنجارشکنان 
برای پلیس تکذیب شد

 

  گروه حوادث// مدیر شــبکه بهداشت و 
درمان شهرستان سیریک ضمن ابراز تاسف 
از درگذشــت کودک ۱۹ ماهه سیریکی و 
النا  این کودک گفت:  با خانواده  همدردی 
کودک ۱۹ ماهه اهل روستای سیریک که 
بدلیل افتادن در سطل آب جان خود را از 
دست داد، تکرار تراژدی تلخی از حوادث 

این چنینی در سال های گذشته بود. 
  دکتر مجتبی مهترپور با اشاره به اینکه تاکنون 
موارد مشابه ای در استان و شهرستان سیریک 

اتفاق افتاده و باعث مرگ کودکان شــده است، 
از خانواده ها خواست تا خانه را برای کودکان 
خود ایمن کنند و از وســایلی که باعث بروز 

حوادث برای کودکان می شود استفاده نکنند.
 وی افزود: بعد از مشــاهده این اتفاق،کودک 
را بلافاصله به بیمارســتان سیریک و سپس 
به بیمارستان کودکان اعزام کردند که متاسفانه 
ساعت 12 شب همانروز در بیمارستان کودکان 

فوت می کند.  
  دکتر مهترپور از شهروندان خواست در صورت 

داشتن کودکان زیر 5 سال در خانه، از استفاده 
از هر گونه سطل، تشت آب برای نگهداری آب، 
یا جمع آوری آب کولــر خودداری کنند یا از 

سطل های درب دار استفاده کنند.
  مدیر شــبکه بهداشــت و درمان شهرستان 
ســیریک اضافه کرد: کودکان زیر 5 ســال را 
تنها در تشت آب، ســطل آب یا در رودخانه 
و ســاحل رها نکنید و مراقب کودکان باشید و 
در منزل در صورت داشتن حوض یا حوضچه 
و محل نگهداری آب، حتما از درپوش مناسب 

 و حصارکشــی برای جلوگیری از اتفاق های
 این چنینی آن استفاده شود.

  به گزارش ایسنا، مهترپور یادگیری مهارت های 
کمک های اولیه در مواجهه با موارد خفگی و 
 انســداد راه هوایی توســط جســم خارجی 
توسط والدین را پیشنهاد کرد تا در صورت بروز 
حادثه ای، والدین تا رســیدن اورژانس و ارائه 
خدمات درمانــی بتوانند به کودکان کمک های 
اورژانســی ارائه و از مرگ کودک جلوگیری 

کنند.

 بی احتیاطی خانواده جان یک کودک را گرفت

  روابط عمومي اداره کلمصرف آبزيان باعث كاهش سكته های قلبي مي شود
شیلات هرمزگان
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سال بیست و دوم شماره 4225

در امتداد تاریکی

   

زمانی که فهمیدم شوهرم توهم زده و قصد دارد 
چه بلایی به سرم بیاورد، وحشت همه وجودم را 
فرا گرفت. از شدت ترس فقط جیغ می کشیدم 
و به شیشه خودرو می کوبیدم که ناگهان یکی از 

گشت های انتظامی از راه رسید و...
  این ها بخشــی از اظهارات زن 33 ســاله ای است که 
اشک ریزان وارد اتاق مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری 
شده بود. این زن جوان که مدعی بود با حضور اتفاقی پلیس 
از مرگ وحشتناک نجات یافته است، درباره سرگذشت 
خود به کارشــناس اجتماعی گفت: وارد بیست و یکمین 
بهار زندگی ام شــده بودم که »رحمان« به خواستگاری 
ام آمد و خیلی زود پدرم با این ازدواج مخالفت کرد چرا 
که ما از قشــر متوسط جامعه بودیم و زندگی بی حاشیه 
ای داشتیم اما »رحمان« در خانواده ای آشفته بزرگ شده 
بود و برادرش نیز اعتیاد شــدیدی به موادمخدر صنعتی 
داشــت. پدر و مادر او از یکدیگر جدا شده بودند و قصه 
توهم های وحشتناک برادر »رحمان« نیز بر سر زبان ها 
بود. اطرافیان »رحمان« نقل می کردند که او روزی به دلیل 
استعمال شیشــه و کریستال دچار توهم شدید شده و در 
همین حال همسرش را به یک باغ ویلا برده بود. »رحیم« 
با این تصور که همسرش به او خیانت می کند، »مینا« را با 
طناب به درخت بسته و او را به شدت کتک زده بود. حتی 
برخی می گفتند او با روغن داغ همسرش را سوزانده و از 
باغ متواری شــده بود. بعد هم با ارسال یک پیامک برای 
برادرزنش از او خواسته بود تا به باغ برود و خواهرش را 
نجات دهد! این حکایت ها که درباره خانواده و اطرافیان 
»رحمان« بیان می شد، به مخالفت های پدرم برای ازدواج 
من دامــن می زد و او به هیچ وجــه حاضر نبود به این 
ازدواج رضایت دهد ولی من که شــور عاشقی برداشته 
بودم به مادرم متوسل شــدم و بالاخره با کمک او، پدرم 
را راضی کردیم تا به خواستگاری »رحمان« پاسخ مثبت 
بدهد. بالاخره من و رحمان ازدواج کردیم و دو سال بعد 
زندگی مشترکمان در حالی آغاز شد که از زندگی خودم 
احساس رضایت می کردم. یک سال بعد دخترم »سوزان« 
به دنیا آمد و زندگی من شیرین تر شد اما در همین روزها 
بــود که فهمیدم »رحمان« هم مانند برادرش گرفتار مواد 
افیونی شده است و شیشــه مصرف می کند. حالا دیگر 
روزگارم سیاه شده بود و مدام به دلیل ترک اعتیاد همسرم 
با یکدیگر مشاجره می کردیم و برای بردن او به مرکز ترک 
اعتیاد کارمان به زد و خورد و کتک کاری می کشید. من 
که زندگی ام را دوســت داشتم همه تلاشم را می کردم تا 
شاید همسرم اعتیادش را کنار بگذارد و روزهای خوب به 
زندگی ام بازگردد اما همه آرزوهایم بی فایده بود. اطرافیانم 
می گفتند کسی که به موادمخدر آلوده شد دیگر مگر آن 
که سرش به سنگ بخورد و خودش به خودش رحم کند! 
چند ســال صبر کردم ولی مصرف »رحمان« روز به روز 
بیشتر می شد تا این که از حدود یک سال قبل به سرنوشت 
برادرش دچار شــد و او هم دیگر توهم می زد و تصور 
می کرد که من به او خیانت می کنم! به همین دلیل همواره 
من و دخترم را در خانه زندانی می کرد، گوشــی تلفنم را 
گرفته بود و اجازه نمی داد با کســی ارتباط داشته باشم. 
زندگی بــا او برایم مانند گذران روزگار در »جهنم« بود. 
مدام مرا کتک می زد تا بگویم با چه کسی ارتباط دارم! به 
گونه ای که دیگر به کتک هایش نیز عادت کرده بودم ولی به 
خاطر دخترم نمی توانستم طلاق بگیرم تا او فرزند طلاق 
نام نگیرد. در این شــرایط بود که همسرم به خانه آمد و 
بدون توجه به گریه های دخترم مرا کشان کشان به داخل 
خودرو انداخت و با سرعت وحشتناکی وارد خیابان شد. 
هر چه فریاد می زدم کجا می روی؟ پاسخی نمی داد و فقط 
به طرز هولناکی رانندگی می کرد. چهره اش مانند بیماران 
روانی شده بود و من از شدت ترس جیغ می کشیدم. وقتی 
ماجرای ترسناک جاری ام را به خاطر آوردم که اطرافیان 
»رحیم« )برادر رحمان( نقل می کردند، وحشــت سراسر 
وجــودم را فرا گرفت. احتمال مــی دادم او نیز به خاطر 
همین توهم قصد دارد بلایی سرم بیاورد. دیگر با التماس 
اشــک می ریختم و برای نجات ،خودم را به در و شیشه 
خودرو می کوبیدم که ناگهان به طور اتفاقی و معجزه آسا، 
خودروی گشت کلانتری از راه رسید و با مشاهده حرکات 
و رفتار من، به همســرم فرمان ایست داد ولی او توجهی 
نکرد و بالاخره بعد از یک تعقیب و گریز طولانی، ماموران 
گشــت، خودرو را متوقف کردند و من از این که در پناه 
پلیس قرار داشتم، اشک ریزان نفس راحتی کشیدم و برای 

شکایت به کلانتری آمدم...

وحشت آفرینی مرد شیشه ای! 

مشاوره

خود مراقبتی در فضای مجازی
 نشانه هایی که ممکن است یک کودک در معرض آسیب باشد:

* وقتی زمان زیادی را در اینترنت صرف میکنند به خصوص 
وقتی تنها هســتند و زمان زیادی برای ایجاد ارتباط با دیگران 

بدون نظارت خانواده دارند. 
* کودک، نامه الکترونیک، یا بســته ای از یک غریبه دریافت 
می کند. در بین افرادی که کودکان را مورد آسیب قرار می دهند 

معمول است که عکس و یا هدیه برای قربانی خود می فرستند.
* اگر تصاویر هرزه یا پورنوگرافی در کامپیوتر یا دیگر وسایل 
کودک خود دیدید. احتمال دارد فرد آسیب رسان از طریق ارسال 
آنی تصاویر یا فیلم ها برای شــروع بحث جنسی و گول زدن 

کودک اقدام کند.
* وقتی به صورت مخفیانه از فضای مجازی استفاده می کند. 

* فرزندتان از طرف کسی که شما نمی شناسید، تماس دارد یا 
با او تماس می گیرد. 

* در زمانی که خانواده جمع اســت کودک زمان زیادی را در 
تنهایی در فضای مجازی سپری می کند.

 وقتی احساس می شود کودک در معرض آسیب است چه رفتاری 
داشته باشیم؟ 

  هم بی قانونی و عدم برخورد صحیح با این مورد نادرست است و 
هم برخوردهای تند، قهرآمیز و تنبیه های شدید. درصورتیکه برای 
این منظور از قبل قوانینی وضع شده باشــد، آموزشهای لازم به او 
داده شده باشد و نظارت مناسبی وجود داشته باشد، احتمال استفاده 
نادرست از فضای مجازی کمتر میشود و در صورت مشاهده چنین 
موقعیتی باز هم با وجود توافقات قبلی بهتر میتوان به نتیجه مطلوب 
رسید. مراقب برخورد اول باشید برخورد والدین در مقابل مشاهده 
نخستین بار از انجام این رفتار بسیار حائز اهمیت است. وقتی برای 
اولیــن بار از این عمل کودک اطلاع پیدا می کنید باید تلاش کنید تا 
آرامش خود را حفظ کنید. رفتارهای خشــن و بسیار تند با کودک، 
زمینه را برای ایجاد مشــکلاتی دیگــر از جمله دروغگویی فراهم 
میسازد. اشتباهش را با روش قابل فهم توضیح دهید بهترین روش آن 
است که بد بودن این کار و آسیب های احتمالی ناشی از این موقعیت 
را به شیوه ای قابل فهم برایش توضیح دهید. از کودک حمایت کنید 
شــرایطی فراهم کنید تا بدون ترس درباره مسائلش با شما صحبت 
کند. شــرایط را برای جبران اشتباهش فراهم کنید بدون آنکه عزت 
نفس و شخصیت کودک زیرســؤال رود شرایط را برای جبران این 
اشتباهش فراهم کنید. به عنوان مثال عذرخواهی کند و او را بیش ا ز 
حد سرزنش نکنید. بیشتر با او صحبت کنید و برایش وقت بگذارید 
نظارت دقیق تری داشته باشید، الزام است یادآوری کنید که نظارت 
شما برای حفظ امنیت خود اوســت. به خصوص با بالا رفتن سن 
کودک و رسیدن به سن نوجوانی، فرزندان نیاز بیشتری به آزادی دارند. 
سعی کنید در هر مرحله و هر سنی آموزش ها و راهکارهای لازم را 
ارائه دهید تا در این سنین بتوانید آزادی بیشتری به او دهید. خودتان 
الگو باشید یکی از راه های مناسب برای آموزش رعایت قوانین از 
طریق خود والدین است. در صورت نیاز به روانشناس مراجعه کنید 
اگر کودک شــما به دفعات از قوانین اطاعت نکرد و این امر موجب 
آسیب دیدن موقعیت های تحصیلی و ارتباطی او شد، ضرورت دارد 

که از راهنمایی های روانشناس نیز استفاده کنید.
 مرکز مشاوره آرامش فرماندهی انتظامی هرمزگان 
شماره تماس : 33340624 

اورژانس پیش   گروه حــوادث// رئیــس 
بیمارســتانی و مدیریت حوادث دانشگاه از 

راه اندازی مجدد پایگاه رمکان خبر دارد. 
  دکتر محمود حسین پور با اعلام این خبر بیان 
کرد: پایگاه اورژانس رمکان و چند پایگاه دیگر 
که به علت مشــکلات اعتباری، مدت کوتاهی 
تعطیل بود، مجدد راه اندازی شــده اســت. وی 
ادامه داد: تعداد پرســنل هر شیفت در این پایگاه 
2 نفر است و در تمامی 24 ساعت فعال است. به 

گفته دکتر حسین پور، ساختمان پایگاه با کمک و 
مشارکت خیر و دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
ســاخته شــده و آمبولانس هم اهدایی خیر به 
درمانگاه رمکان اســت که پایگاه و درمانگاه را 
پوشش می دهد.وی در خصوص حادثه تصادف 
منجر به فوت پسر بچه 10 ساله در تاریخ سوم 
مردادماه توضیحاتی ارائه کرد و افزود: آمبولانس 
اعزامی این مرکز که از پایگاه جاده ای ســوزا به 
محل حادثه اعزام شده بود، طبق استاندارد کشور 

و در کمتــر از 14 دقیقه بر بالین مصدوم حاضر 
بوده اما متاسفانه شــدت تصادف به حدی بوده 
که مصدوم طبق گزارشات و مستندات پزشکی 
در همان دقایق اولیه فاقد هر گونه علائم حیاتی 
بوده و به رغم احیاء قلبی و ریوی انجام شــده 
برای مصدوم، اقدامات انجام شده موثر نبوده و در 

نهایت منجر به فوت این کودک می شود.
  به گزارش ایســنا، دکتر حســین پور در پایان 
خاطرنشــان کرد: لازم به ذکر اســت که اعزام 

آمبولانس از یک پایگاه دیگر، به دلایلی از جمله 
،  ماموریت بودن آمبولانــس موجود در منطقه 
یــا تعطیلی موقت پایگاه به دلیل خراب شــدن 
آمبولانس تا زمــان جایگزین کردن آمبولانس 
پشتیبان، امری شایع است و معمولا پایگاه های 
اورژانس 115 به نحوی جانمایی می شــوند که 
در صورت نیاز و هــم چنین در مواقعی که نیاز 
به بیش از یک آمبولانس است، بتواند همپوشانی 

داشته باشند.

جزئیات تصادف منجر به فوت پسربچه ۱۰ ساله در هرمزگان

دعوتنامه تشکیل مجمع عمومی عادی نوبت دوم
 شرکت تعاونی مصرف فرهنگیان میناب

مجمع عمومی عادی نوبت دوم شــرکت تعاونی مصرف فرهنگیان میناب در ساعت 16 روز پنج شنبه مورخ 1402/5/26 در محل سالن اجتماعات 
آموزشکده فنی و حرفه ای آیت ا... خامنه ای میناب واقع در بلوار دانشگاه بعد از 95 دستگاه برگزار می شود. از کلیه اعضا دعوت می شود تا در ساعت 
مقرر جهت اتخاذ تصمیم نسبت به موضوعات ذیل در این مجمع حضور به هم رسانند. بدیهی است کلیه کسانی که نمی توانند به هر دلیلی در جلسه 
فوق شرکت کنند می توانند حق رای خود را به شخص دیگری وکالت دهند ضمنا موکل پس از تعیین وکیل با حضور در دفتر شرکت تعاونی وکالت خود 

را به مهر شرکت ممهور نماید. )بهمراه داشتن کپی کارت ملی وکیل و موکل الزامی است(
دستور جلسه

1- قرائت گزارش هیات مدیره در سال 1401   2- قرائت گزارش بازرسی در سال 1401
3- طرح و تصویب ترازنامه و صورتهای مالی سالهای 93 الی 98    4- طرح و تصویب بودجه پیشنهادی سال 1402

5- طرح و تصویب حقوق کارکنان بر اساس تورم و قانون کار
6- انتخاب روزنامه جهت درج آگهی های شرکت تعاونی

 7- تصمیم گیری در خصوص خرید اعضا بر اساس سرمایه آنها در شرکت تعاونی
8- انتخاب بازرسین اصلی و علی البدل برای سال مالی 1402

کلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی   آگهی موضوع ماده 3قانون وماده 13 آیین نامه قانون تعیین ت
برابر آراء هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودان تصرفات مالکانه وبلامعارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات 
 متقاضیان واملاک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد واملاک محل تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 

خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایندو گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد در هر حال صدورسند مالکیت جدید مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد.
 1- آقای مسعود روشن  فرزند علی به شماره ملی 3421845727 صادره از میناب  در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 29703 مترمربع واقع در جغین جنوبی رودان هرمزگان قسمتی از پلاک

 23-اصلی که پلاک مزبور بنام ناصر مهیمی پذیرش ثبت گردیده است  لیکن اگهی های نوبتی ان منتشر وتحدید حدود بعمل نیامده و برابر نامه شماره 5977/28/100/1400 مورخ 
1400/03/05  شرکت سهامی اب منطقه ای  هرمزگان  اراضی مورد نظر پس از کسر مقدار 11170متر مربع  بعنوان بستر رودخانه باقیمانده اراضی به مساحت 29703متر مطابق کروکی خارج از بستر رودخانه می 

باشد  ومقدار 2887 متر مربع  از مساحت ملک در حریم مسل واقع شده است که لازم است مقدار حریم پیشگفته بعنوان حقوق ارتفاقی وزارت نیرو منظور شود.
2- آقای ابراهیم عباسی  فرزند شیر علی به شماره ملی 2490931091 صادره از داراب  در ششدانگ یک قطعه  زمین زراعی  به مساحت 42432/74مترمربع واقع در جغین ناصر اباد  رودان هرمزگان قسمتی از 
پلاک 20-اصلی  که پلاک مزبور بنام خانم حکیمه  مهیمی پذیرش ثبت گردیده است  لیکن اگهی های نوبتی ان منتشر و تحدید حدود بعمل نیامده وبرابر نامه شماره 1400/100/28/14379 مورخ 1400/06/08  
شرکت سهامی اب منطقه ای  هرمزگان  اعلام نموده که مساحت 42632متر مربع مطابق کروکی خارج از حریم بستر رودخانه می باشد میزان 1586 متر مربع از مساحت ملک در حریم مسیل واقع شده است  که 

لازم است مقدار حریم  پیشگفته بعنوان حقوق ارتفاقی وزارت نیرو منظور گردد. 91/م/الف
 تاریخ انتشار نوبت اول:  26/ 1402/04 

تاریخ انتشارنوبت دوم: 1402/05/14 
 یحیی شیروانی - رئیس اداره ثبت اسناد رودان                                    

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

رییس هیات مدیره شرکت تعاونی مصرف فرهنگیان میناب- مرتضی ایزدپناهی 

تاریخ انتشار : 1402/5/14

 طرح ضربتی مقابله با سرقت 
با دستگیری 100 سارق در هرمزگان

  گروه حوادث// فرمانده انتظامی اســتان هرمزگان از 
اجرای طرح ضربتی مقابله با ســرقت و دستگیری ۱۲۳ 

سارق در ۷۲ ساعت گذشته در استان خبر داد. 
  ســردار علی اکبر جاویدان در تشریح این خبر بیان کرد: در 
راستای ارتقاء امنیت عمومی و اجتماعی با تلاش همه جانبه 
پلیس اگاهی اســتان، طرح مقابله با ســرقت وسایل نقلیه و 
دستگیری ســارقان به مدت ۷2 ساعت در مناطق جرم خیز 
استان اجرا شــد. وی افزود: در اجرای این طرح که با هدف 
مقابله با سارقین سرقتهای موتورسیکلت ، کشف اموال مسروقه 
و استرداد به مالباختگان اجرا شد مجموعا 41 فقره انواع سرقت 
کشف و 21 نفر سارق خودرو و موتورسیکلت و ۹2 نفر سارق 
انواع ســرقت شناسایی و در عملیات های جداگانه دستگیر و 

28 دستگاه خودرو و انواع موتورسیکلت سرقتی کشف شد.
  این مقام ارشــد انتظامی استان با تاکید بر جدیت پلیس در 
اجرای منظم و مســتمر طرح های مقابله با سرقت و پاکسازی 
مناطق و محلات آلوده و جرم خیز، اظهار کرد: متهمان دستگیر 
شــده با تشکیل پرونده جهت ســیر مراحل قانونی به مراجع 
قضایی معرفی و تلاش پلیس برای شناســایی مالباختگان و 

تحویل اموال مسروقه کشف شده ادامه دارد.

گزارش  به    
ایســنا، فرمانده انتظامی استان هرمزگان با هدف پیشگیری و 
کاهش وقوع سرقت از عموم شــهروندان و مردم قدرشناس 
اســتان خواست ضمن توجه جدی به توصیه های کارشناسان 
پلیــس در نگهداری و حفاظت از اموال خود دقت بیشــتری 
داشــته و منازل و وسایل نقلیه خودرو و موتورسیکلت خود 
را به تجهیزات ایمنی و بازدارنده نظیر قفل پدال و قفل زنجیر، 
 قفل فرمان مجهز کرده و حتی الامکان وسایل نقلیه خود را در 

مکان های خلوت، تاریک و غیرایمن پارک نکنند.

گروه حوادث// رئیس پلیس بین الملل از استرداد فردی به اتهام 
قتل از طریق مرز زمینی خبر داد.

 به گزارش خبرنگار دریا؛ سردار »مجید کریمی« ، اظهار داشت: براساس 
اعلام مقامات قضایي فردی به اتهام اقدام به قتل دو نفر از شــهروندان 
تحت پیگرد قرار گرفت.وي در تکمیل این خبر گفت: این متهم با استفاده 
از ســلاح کمري 2 نفر از شهروندان را به قتل رسانده سپس به صورت 
غیرقانونی به یکی از کشورهای همسایه متواری می شود.رئیس پلیس 
بین الملل فراجا در ادامه افزود: در پی تحقیقات صورت گرفته، مشخص 
شد، متهم به یکي از کشورهاي منطقه متواري شده که پلیس بین الملل  با 
استفاده از ظرفیت هاي سازمان اینترپل و هماهنگي هاي لازم با مراجع 
مربوطه داخلي و خارجي، علیه وی اعلان قرمز صادر و متعاقباً متهم را 
در کشور محل اختفاء ردیابي و مورد شناسایي قرار داد. سردار »کریمی« 
خاطر نشــان کرد: هم زمان با پیگیري پرونده متهم از کشورهاي محل 
تــردد، اعلان قرمز صادره علیــه وي به مراجع مختلف از جمله پلیس 
مهاجرت و گذرنامه ارسال تا در صورت عدم همکاري کشورهاي مورد 
نظر و هنگام تردد احتمالي، در مرزهاي رســمي کشور بازداشت شود.

رئیس پلیس بین الملل ضمن اشاره به تلاش ماموران اینترپل تهران در 
ردیابي این متهم و همچنین انعکاس تحت تعقیب بودن وی به مرزهای 
ورودی کشور، خاطرنشــان کرد: پس از تبادل مدارک استرداد متهم با 
هماهنگي مرجع قضایي مربوطه از طریق مرز زمینی به کشور مسترد شد.

استرداد قاتل فراری به کشور

آگهی مزایده نوبت دوم  
دادگســتری  حقوقــی  احــکام  اجــرای 
پارســیان بــه موجــب پرونــده اجرایی 
9609982515300617 کــه محکــوم علیه 

محســن یزدان پناهی فرزند علی محکوم به 
پرداخت 86 ســکه بهــار آزادی بابت مهریه 

و و پرداخت مبلغ 708/724610 ریــال بابت وجه نقد و 40000000 
ریال بابت حج عمره ریال بابت اصل خواســته، مبلغ 7660000 ریال 
بابت هزینه دادرسی و مبلغ 3000000 ریال دستمزد کارشناس در حق 
محکوم له مریم سادات جعفر پور و مبلغ 47/486/230 ریال به عنوان 
نیم عشر دولتی محکوم گردیده است لذا نسبت به مزایده یک قطعه زمین 
محصور واقع در روستای بوچیر بمساحت 534/86 مترمربع اقدام می 

نماید. موضوع مزایده به شرح ذیل:
یــک قطعه زمیــن محصور با مشــخصات فــوق کلا بمبلــغ پایه 

4/278/880/000 ریال 
وقت انجام مزایده روز چهارشنبه 1402/5/25 ساعت 8 صبح می باشد. 
محل مزایده دفتر اجرای احکام حقوقی دادگستری پارسیان می باشد. 
مال مورد مزایده فعلا توقیف می باشد و با شرایط ذیل از طریق مزایده 

حضوری به فروش می رسد. 
1- فروش نقدی است و ده درصد مبلغ قیمت بصورت نقدی به حساب 
2171295501005 ســپرده دادگستری پارسیان پرداخت والباقی مبلغ 
حداکثر ظرف یکماه می باشد. 2- اجرای احکام در رد یا قبول پیشنهادات 
مختار است.3- مبلغ مزایده از مبلغ پایه شروع می شود و بالاترین پیشنهاد 
برنده مزایده خواهد بود در صورتیکه برنده تا یکماه از جلسه مزایده و با 
انقضای مهلت از پرداخت بهاء مورد مزایده خودداری نماید مسئول کسر 
احتمالی قیمت و خساراتی که از تجدید مزایده حاصل می شود خواهد 
بود و متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بیشتر می توانند به 

اجرای احکام حقوقی دادگستری پارسیان مراجعه نمایند.
مدیر دفتر شعبه اجراي احکام مدني دادگستري 

شهرستان پارسیان - حمید توکلی 

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران



مفقودی نوبت دوم
سند مالکیت وکارت شناسایی موتورسیکلت 

FZ5 _ F1150 : یاماها تیپ
پلاک :5415 شخصی قشم  مالکیت: 
عبدالجواد دریانورد  شماره شاسی : 

ME1RG0724F0085819 شماره موتور : 
G3C8E0142363 مدل 2015 رنگ : سفید 

مفقود و از درجه اعتبارساقط می باشد

در صورت اضطرار برای روشن کردن آتش
 اطراف محل را از خار و خاشاک و علف های خشک پاک کنیم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

شنبه 14 مرداد 1402

18 محرم 1445

سال بیست و دوم شماره 4225

شهرستان

  الناز مطهری نژاد گروه شهرستان// مدیرعامل 
شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان گفت: با هدف 
بهبود فشــار آب و جلوگیری از هدر رفت آب، 
عملیات اصلاح و توسعه شبکه آبرسانی سردشت 

و گوهران بشاگرد آغاز شد.

  به گزارش خبرنگار دریا، عبدالحمید حمزه پور با بیان 
اینکه در این راســتا 6 کیلومتر از شبکه های فرسوده 
 مناطق یاد شــده اصلاح و بخشــی دیگر نیز توسعه 
می یابد، افزود: برای اجرای این پروژه اعتباری بالغ بر 

45 میلیارد ریال پیش بینی شده است.

  وی ادامــه داد: با توســعه گوهران و سردشــت و 
درخواســت انشــعاب های جدید، عملیات توسعه و 
اصلاح شبکه در دستور کار قرار گرفته که خوشبختانه 
با این اقدام، گام موثری در تامین نیاز آبی مردم در فصل 

تابستان برداشته شد.

  مدیرعامل آبفا ابراز امیدواری کرد: اجرای پروژه های 
متعدد آبرسانی بتواند تاثیر به ســزایی در تامین آب 

پایدار مناطق مختلف استان هرمزگان داشته باشد.
  گفتنی اســت، با اجرای این پروژه جمعیتی بالغ بر ۸ 

هزار و ۳۳۹ نفر متاثر از آن می شوند. صنایع فعال در کیش
 تکمیل کننده زنجیره گردشگری باشند

  گروه شهرستان// سرپرست معاونت اقتصادی و سرمایه گذاری 
سازمان منطقه آزاد کیش بزرگترین منبع درآمدی در این جزیره را 
گردشــگری عنوان کرد و گفت: صنایع فعال در کیش باید تکمیل 
کننده زنجیره گردشــگری باشــند. وحید زارع فکری در دومین 
جلسه ستاد جهش سرمایه گذاری و صادرات منطقه آزاد کیش که 
باحضور حجت الله عبدالملکی دبیر شورای عالی مناطق آزاد برگزار 
شد، اظهار کرد: به دنبال احیای مزایای سرمایه گذاری صنعتی در 
کیش هستیم. وی با اشاره به ثبت 5۰ درخواست سرمایه گذاری 
در کیش، افزود: از این تعداد ۲5 مورد بررســی و در نوبت برای 
تایید هیات مدیره است و ۱5 مورد نیز مصوبه هیات مدیره را اخذ 
کرده است.سرپرست معاونت اقتصادی و سرمایه گذاری سازمان 
منطقه آزاد کیش بروکراسی اداری را یکی از عوامل منفی در جذب 
سرمایه گذار دانست و تصریح کرد: عدم شفافیت و بروکراسی اداری 
سبب سردرگمی سرمایه گذاران شــده و کاهش سرمایه گذاری 
را در پی دارد.وی با تاکید بر ضرورت ســرمایه گذاری تخصصی 
برای توسعه، بیان کرد: ســرمایه گذاری نباید به گونه ای باشد که 
برند کیش آســیب ببیند.زارع فکری با بیان اینکه احیای مزایای 
نســبی مناطق آزاد در جذب سرمایه گذار ضروری است، گفت: 
مزیت هایی همچون اســتقرار بانک های جهانی در کیش می تواند 
سطح سرمایه گذاری در مناطق آزاد را ارتقاء دهد.به گزارش ایرنا، 
وی شــفافیت و سرعت عمل در جذب سرمایه گذار برای توسعه 

کیش را ضروری عنوان کرد.
توزیع لوازم سرمایشی 

بین مددجویان کمیته امداد قشم 
 زهرا غفوری عباســی گروه شهرســتان// رئیس کمیته امداد 
شهرستان قشــم گفت: تعداد 55 دستگاه کولر و یخچال در قالب 
پویش »نســیم حسینی« از محل مساعدت خیرین و حامیان این 
 جزیره تهیه و بین مددجویان این نهاد در این شهرستان توزیع شد.

به گزارش خبرنگار دریا؛ رضا تارک، رئیس کمیته امداد شهرستان 
قشم اظهار داشت: با مساعدت خیرین و حامیان، تعداد 55 دستگاه 
کولر و یخچال در قالب پویش »نســیم حسینی«  بین مددجویان 
تحت حمایت این نهاد که فاقد هرگونه لوازم و تجهیزات سرمایشی 
و خنک کننده بودند با اولویت خانواده های ایتام ســاکن در شهر 
و روســتاهای این جزیره )از قشم تا بخش مرکزی و بخش حرا( 
توزیع گردید. تارک افزود: این تعداد لوازم سرمایشی توزیع شده 
شــامل: ۱5دستگاه یخچال و 4۰ دســتگاه کولرگازی که ارزش 
آن ها بالغ بر 656 میلیون تومان بوده اســت و همچنین با کمک 
خیرین تعداد دو دستگاه ماشین لباسشویی نیز به خانواده های ایتام 
اهدا گردید. رئیس کمیته امداد شهرســتان قشم ادامه داد: خیران و 
نیکوکاران می توانند کمک  های خود را در قالب تهیه لوازم ضروری 
یا مشارکت در تامین بخشی از هزینه  های تامین لوازم سرمایشی به 
هر میزان که باشد، از طریق مراکز نیکوکاری و اداره کمیته امداد در 

شهرستان قشم به دست نیازمندان واقعی برسانند. 
مدیران ادوار منطقه آزاد کیش 

برای هم فکری دور هم جمع شدند
 گروه شهرســتان// جلسه هم اندیشی مدیران ادوار سازمان 
منطقه آزاد کیش با ابتکار مدیرعامل این سازمان و در راستای 
تلاش برای هموار کردن مسیر توسعه در این جزیره برگزار شد. 
»رحیم سرهنگی« مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش در این جلسه 
هم اندیشی اظهار کرد: در تلاشیم تا با جلسات هم اندیشی مدیران 
ادوار کیــش، یک اتاق فکر قوی برای توســعه این جزیره زیبای 
مرجانی شــکل بگیرد.وی تجارب و دستاوردهای کسب شده در 
طول سال های گذشته را زمینه ساز تدوین مدل حکمرانی نوین ایران 
اسلامی عنوان کرد.»سرهنگی« با بیان اینکه این جلسه با هدف توسعه 
کیش و جزایر اقماری با تدوین مدل کاربردی در حال برگزاری است، 
افزود: این ایده به سرزمین اصلی نیز تسری یابد.وی با تاکید بر اینکه 
در پیاده سازی مدل کاربردی از نظر اساتید برجسته دانشگاه ها نیز 
بهره مند خواهیم شد، اضافه کرد: مدل چهل ساله سازمان منطقه آزاد 
کیش در وسعت بزرگ، مدلی موثر و کاربردی خواهد شد.سرهنگی 
در بخش دیگری از ســخنان خود، ادامــه داد: تصمیماتی که در 
دوره های مدیریتی مختلف با اقتضای شرایط حاکم گرفته شده به طور 
حتما تصمیم منطقی و عاقلانه بوده است؛ دغدغه مشترک ما ساختن 
جزیره کیش با هم فکری و همکاری جمعی است. به گفته مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد کیش اصلی ترین و مهمتر بحث تجربه است که در 
همین راستا از تجارب ادوار گذشته بهره مند خواهیم شد. به گزارش 
ایرنا،  این جلسه هم اکنون در حال برگزاری است و »محمدرضا یزدان 
پناه«، »محسن مهرعلیزاده«، »داود مددی«، »محمد علی محبی«، 
»جعفر آهنگران«،  »محمد رضا لواسانی«، »مهدی کشاورز«، »سعید 
پورزادی«، »اسلامی«، »رسولی« و »رحیم سرهنگی« در این جلسه 

هم اندیشی حضور دارند.

خبری

مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان:

شبکه توزیع آب سردشت و بشاگرد بازسازی می شود

  الناز مطهری نژاد گروه شهرســتان// مدیر 
تعاون روســتایی هرمــزگان، گفت: خرید 
توافقی لیموترش به قیمت حداکثر ۱۰ هزار 
تومان در هر کیلوگرم بــا توجه به اندازه و 
کیفیت محصول از فــردا در هرمزگان آغاز 

می شود.
   به گزارش خبرنگار دریا، عیسی برخورداری پور 
در نشســت کمیته بازرگانی این مدیریت اظهار 
داشت: در اجرای سیاســت های حمایتی دولت 
از تولیدکنندگان محصولات اساسی کشاورزی و 
پس از ابلاغیه وزیر محترم جهادکشاورزی، خرید 
توافقی لیمو ترش براساس اندازه و کیفیت محصول 
آغاز شده و شــبکه تعاون روستایی هرمزگان و 
بخش  های وابسته، خرید توافقی را انجام می دهند. 
برخورداری پور با تاکید بر این که این شیوه خرید 
صرفا جهت حمایت از باغداران در شهرستان های 
لیموخیــز صورت می گیرد، اظهار داشــت: این 
طرح با نظارت و مســئولیت کارگــروه خرید 
توافقی لیموترش استان با مباشرت اتحادیه تعاون 
روستایی خلیج فارس توسط اعضای کمیسیون 

مستقر در هر مرکز خرید اجرایی می شود. 

  وی با اشاره به مراکز خرید لیمو ترش افزود: ۳ 
مرکز خرید لیموترش در جغین، هشتبندی و رودان 
با هدف دسترسی آسان باغداران به مراکز خرید 
تدارک دیده شده اســت. مدیر تعاون روستایی 
هرمزگان با اشاره به قیمت لیموترش در این طرح 
گفت: محصول خریداری شده در ۳ نوع درجه۱ 
و درجه ۲ و درجه ۳ به ترتیب با قیمت ۱۰ هزار 
تومان، ۸ هزار تومــان و 7 هزار تومان با توجه 
به اندازه و کیفیت لیموترش زیر نظر کمیســیون 
خریداری می شود.وی شرایط و کیفیت محصول 
قابل خرید تشریح کرد و گفت: محصول بایستی 
تازه چین و تولیدسالجاری وعاری از هرگونه مواد 
خارجی از جمله شــاخ و برگ، سنگ و کلوخ 
و سایر مرکبات و هرگونه له شدگی، پوسیدگی، 
پلاسیدگی، بیماری و آفت باشد همچنین محصول 
باید بدون سورت تحویل مراکز خرید گردد و از 

خرید لیمو پس سورت خودداری می شود.
  برخورداری پور با اشــاره به زمان خرید اظهار 
کرد: خرید لیمو ترش از فردا آغاز و تا پایان فصل 
برداشت ادامه دارد البته در صورت متعادل شدن 
بازار و تبعیت خریداران بخش خصوصی از قیمت 

توافقی مندرج در این دستورالعمل کارگروه استان 
با هماهنگی سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران 

می تواندنسبت به خاتمه طرح اقدام نماید.
  وی افزود: محصول لیموترش بایســتی فقط از 
باغداران منطقه با ارائــه گواهی تولید صادره از 
سوی جهاد کشاورزی خریداری گردد و خرید از 
عوامل واسطه و دلال به هیچ وجه مجاز نبوده و 

تخلف محسوب می شود.

  الناز مطهری نژاد گروه شهرستان// سرپرست معاونت 
هماهنگی امور عمرانی استانداری هرمزگان گفت: شرق 
این استان به شدت نیازمند فعالیت های توسعه ای و 

صنعتی در حوزه های دریایی و بندری است.
  به گزارش خبرنــگار دریا، »مهــدی زندیه وکیلی« در 
چهارمین نشســت کمیته راهبری مجتمع بندری مکران در 
بندر شــهید رجایی با بیان اینکه شرق این استان به شدت 
نیازمند فعالیت های توســعه ای و صنعتــی در حوزه های 
دریایی و بندری است، اظهار کرد: سیاست ها و تصمیم های 
تحقق این اهداف در دولت گرفته شده اما اجرایی شدن آن 

نیازمند پیگیری و نظارت مستمر نهادهای اجرایی است.
 وی ادامه داد: در این راستا نشست هایی بین سازمان بنادر 
و دریانوردی، اســتانداری و نهادهایی اجرایی برگزار شده 
و دستور کار این نشســت ها نیز بررسی مباحث مختلف 
از جمله تحویل اراضی، مکان یابی روستاهای جایگزین، 
موضوع جایگزینی روستاهایی که در این بنادر توسعه ای 

قرار گرفته اند و سایر مباحث مربوط به بنادر بوده است. 
 سرپرســت معاونت هماهنگی امور عمرانی اســتانداری 
هرمــزگان در خصوص دســتور کار چهارمین نشســت 

کمیته راهبری مجتمع بندری مکران گفت: در این نشست 
موضوعات مختلفی از جمله اهمیت مباحث شهرســازی، 
جابجایی روستاها و سایر مباحث مرتبط با توسعه منطقه 

عنوان و تصمیم های خوبی نیز گرفته شده است. 
 زندیه وکیلی با اشــاره به مشارکت وزارت نفت و سازمان 
بنادر و دریانوردی در توسعه منطقه مکران و سواحل شرق 
هرمزگان افزود: بــا توجه به اینکه تمام اهداف و اقدامات 
با رویکرد توســعه اقتصادی و رفاه و معیشت مردم دنبال 
می شود، پیشــنهادها و خواسته های مردم بومی منطقه نیز 
باید درنظر گرفته شود. وی خاطرنشان کرد: درخواست ما 
از مسئولان دستگاه های مختلف نیز بهره گیری از ایده ها و 
همفکری مسئولان محلی و مردم به عنوان ذی نفعان اصلی 
در فرآیند تصمیم گیری   طرح های عمرانی و زیرســاختی 
مناطق ســاحلی است. چهارمین نشســت کمیته راهبری 
مجتمع بندری مکران با حضور »سجاد جلالی« سرپرست 
دفتر حقوقی وزارت راه و شهرسازی، »علی فتحی« عضو 
هیات عامل، معاون مهندســی و توســعه امور زیربنایی و 
جمعی از مدیران استانی در سالن جلسات اداره کل بنادر و 

دریانوردی استان هرمزگان برگزار شد.

سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری هرمزگان تاکید کرد

شرق هرمزگان
 نیازمند فعالیت های توسعه ای دریایی و بندری

مدیر تعاون روستایی هرمزگان خبر داد

آغاز خریدلیمو ترش مرغوب با قیمت حداکثر ۱۰ هزار تومان

              
ن سند مالکیت آگهی فقدا

نظر به اینکه آقای حســام الدین ســاحلی زادگان 
فرزند محمد بعنــوان وکیل به شــماره وکالتنامه 
 1402/03/23 مــورخ   QIBWDPOVFRD7
ایران-  تنظیمی سرکنسولگری جمهوری اسلامی 
دبی به استناد دو فقره  استشهادیه محلی بوارده شماره 
 1402/04/11 مــورخ   140202154072000515

مدعیست که سند مالکیت ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت 198/74 
مترمربع تحت پلاک ثبتی 17 فرعی از 2564 اصلی، بلوار طالقانی خیابان دانش 
کوچه دانش 2 بخش 01 ناحیه یک بندرعباس بشماره چاپی 026629 سری 
د سال 94 شماره دفتر املاک الکترونیک 42769430060704000101000 
بنام آقای عباس ملاحی فرزند محمد شماره ملی 5540022645 ثبت و منجر 
به صدور سند مالکیت گردیده است که به علت جابه جایی مفقود گردیده 
تقاضای صدور ســند مالکیت المثنی نموده؛ لذا استناد ماده 120 آئین نامه 
اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوســیله اعلام میشود هر کس مدعی انجام 
معامله نسبت به پلاک مذکور و وجود اصل سند مالکیت در نزد خود میباشد 
بایستی از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز اعتراض خود را ضمن ارائه 
اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید در غیر این صورت 

وفق مقررات اقدام می گردد. 1402/211 م/الف
تاریخ انتشار : 1402/05/14

ابوالحسن دستوری
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بندر عباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

 گروه شهرستان// فرمانده نیروی دریایی سپاه 
گفت: جزایر خلیج فــارس، ناموس ملت بزرگ 
ایران اسلامی هستند و ما فرزندان این ملت غیور 

موظف هستیم از نوامیس خود دفاع کنیم. 
  دریادار پاسدار علیرضا تنگسیری فرمانده نیروی 
دریایی ســپاه در حاشیه برگزاری »رزمایش اقتدار 
و پدافند دفاع مستحکم نیروی دریایی سپاه « مزین 
بنام سردار شهید اســحاق دارا در جزیره بوموسی 

و گرم ترین روز ســال جاری، گفت: جزایر خلیج 
فارس نگین درخشانی هستند که تا ابد بر تارک آب 
و خاک میهن اســلامی ما می درخشند. وی افزود: 
جزایر خلیج فــارس، ناموس ملت بــزرگ ایران 
اسلامی هستند و ما فرزندان این ملت غیور موظف 

هستیم از نوامیس خود دفاع کنیم.
فرمانده نیروی دریایی ســپاه تصریــح کرد: امنیتّ 
منطقه  خلیج  فارس منفعت مشــترک کشــورهای 

خلیج   فارس است؛ ما کشورهای خلیج  فارس منافع 
مشترکی داریم، ما با هم برادر و همسایه ایم، امنیتّ 
اینجا به نفع همه ی ما اســت؛ اگر خلیج فارس که 
سرشار از منابع غنی انرژی است، امن باشد، همه ی 
ما و حتــی همه جهان از ثمرات این امنیتّ بهره مند 
می شوند.سردار تنگسیری گفت: خلیج فارس متعلّق 
به همه کشــورهای این منطقه است و همه کشورها 
نسبت به حدود و ثغور جغرافیایی خود حساسیت 

دارند و ما هم در خصوص حفاظت و حراســت از 
تمامیت سرزمینی میهن اسلامی، ذره ای کوتاهی نمی 
کنیم چرا که نسل های آینده ما را نخواهند بخشید، 
همانگونه قبل از انقلاب هم وادادگی هایی که اتفاق 
افتــاده بود امروز مایه تأســف و تأثر ملت عزیز و 

شرافتمند ما را به همراه داشته است.
  به گزارش فارس، دریادار پاسدار تنگسیری با اشاره 
به اینکه کشــورهای فرامنطقه ای نباید ثبات امنیت 

این منطقه حساس را با القاء توهمات تفرقه افکنانه 
دچار خدشه نمایند، تصریح کرد: کشورهای منطقه 
خیلی باید مواظب باشــند و مدبرانه خود را  از شر 
توطئه ها و نقشه های شوم تفرقه افکنانه کشورهای 
فرامنطقــه ای باز بدارند، چرا کــه آنها به هیچ وجه 
خیرخواه ملت و دولتی نبوده و  نخواهند بود و این 
موضوع تأسف آور در طول تاریخ جهان متأسفانه به 

کثرت تکرار و تجربه شده است.

 سردار تنگسیری:   جزایر خلیج فارس، ناموس ملت بزرگ ایران اسلامی هستند 

آگهی حصر وراثت 
احتراما به استحضار میرساند خواهان آمنه رستم نژاد   
فرزند علی با هویت کامل به این شــورا مراجعه 
نموده و اشعار داشتند شــادروان علی رستم نژاد  
فرزند رســتم به تاریخ  نامعلوم به رحمت ایزدی 

پیوسته و وراث وی در زمان فوت عبارتند از :  
1- آمنه رســتم نژاد فرزند علی به شماره شناسنامه 373 متولد 1332/7/15 

دختر متوفی 
2- حلیمه زارعی فرزند محمد با کد ملی 4709682828 متولد 1309/7/3 

دارایی نامبرده در هنگام فوت بیشتر از پانصد میلیون ریال بوده است.
لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید. 

حسین اصرافی 
 شورای حل اختلاف شعبه اول شهر دشتی 

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران



فروردین :
با زیاده روی در کار و کوشش، سلامت وجود نازنینتان 
را بــه خطر نیندازید. به لحاظ مالی روز خوبی را آغاز 
کرده اید و از جایی که اصلا انتظارش را نداشتید، پولی 
به دستتان می رسد. این موقعیت را به فال نیک بگیرید و به لطف پولی 
که به دستتان رسیده، روزی سرشار از خوشی را ادامه دهید. بین شما 
و همســر یا عشق  زندگیتان هیچ گونه درک و تفاهمی وجود ندارد، به 
همین دلیل همیشه میان شما جنگ و دعوا راه می افتد و رابطه تان رو 

به سیاهی گذاشته است. 
  اردیبهشت :

لج بازی و یک دنــده بودن را کنــار بگذارید و تعامل 
بهتری با اطرافیان داشته باشید. فرصتی چشمگیر برای 
سرمایه گذاری و افزایش درآمد پیدا می کنید. اگر از این فرصت نهایت 
استفاده را نبرید، در آینده پشیمان خواهید شد. همسر یا عشق  زندگیتان 
ثابت کرده که همیشــه پشتوانه شما در حل مشکلات است، در اولین 
فرصت بابت این روحیه از ایشــان تشکر کنید و شما نیز پشت و پناه 
ایشان در رویارویی با مشکلات باشید.  مدتی است که فکر بکری در 

ذهن دارید، اما شرایطی برای انجام آن مهیا نشده است. 
  خرداد :

فشارهای کاری زیادی را تحمل می کنید و این وضعیت 
باعث شده تا امروز حسابی نگران و مضطرب باشید. قبل 
از اینکه این نگرانی ها شما را از پا در بیاورد، فکری به حال این وضعیت 
بردارید و تا جایی که امکان دارد فشار کاریتان را کاهش دهید. مصرف 
خوراکی های مضر و ناسالم را کنار بگذارید و سبک زندگی سالمی در 
پیش بگیرید. کار مهمی در پیش روی دارید، اما از انجام این کار سر باز 
می زنید و آن را به آینده موکول کرده اید. به وقفه انداختن این کار مهم، 

چیزی  به غیر از ضرر برای شما به دنبال ندارد. 
  تیر :

تغییری در زندگیتان ایجاد می شــود. پذیرای این تغییر 
باشید و سبک جدیدی را در زندگی دنبال کنید. انسان 
خودرأیی هستید و گوشــتان به حرف بزرگ ترها و افرادی که تجربه 
بیشتری نسبت به شــما دارند، بدهکار نیست. قبل از اینکه ادامه این 
رویکرد شما را به دردسر بزرگی بیندازد، این روحیه را کنار بگذارید و 
برای انجام کارهای مهم حتماً نظر افراد باتجربه را جویا شوید. برای دید 

و بازدید به منزل یکی از فامیل های نزدیک دعوت شده اید.
  مرداد :

فکر می کنید بــرای فراگیری مهارت هــای جدید دیر 
اســت، اما این طرز فکر را کنار بگذارید و با یادگیری 
مهارت های جدید، سری در میان سرها در بیاورید. به لحاظ مالی روز 
بســیار خوبی را در پیش دارید و پولی به دستتان می رسد، شرط  عقل 
این است که تمامی این پول را خرج نکنید و قسمتی از آن را برای روز 
مبادا کنار بگذارید. تغییراتی در محل کار یا منزل شما انجام می شود، از 
این تغییرات ناراحت نشوید و مطمئن باشید که در نهایت این تغییرات 

به نفع شما خواهد بود.  
 شهریور :

از آنجایی که روحیه ای حســاس دارید، از حاشیه های 
زندگی دوری کنید و به خودتان ســخت نگیرید. مدتی 
است که به فکر پس انداز و صرفه جویی هستید، اما خرج های زندگی 
امان شما را بریده و فرصتی برای پس انداز پیدا نکرده اید، امروز بخت با 
شما یار است چرا که پولی به دستتان می رسد و می توانید قسمتی از این 
پول را برای آینده پس انداز نمایید. انسان توانمندی هستید و مهارت های 
زیادی دارید. با این حال آن گونه که بایدوشاید از مهارت های خود بهره 
نمی گیرید. ادامه این شرایط اصلًا به صلاح شما نیست. توانمندی های 

خود را به رخ دیگران بکشید و تا می توانید هنرنمایی کنید. 
 مهر :

اهل انجام کارهای خیر و انسان دوســتانه نیســتید، اما 
ادامه این وضعیت اصلًا به صلاح شــما نیست. اگر به 
دنبال آرامش قلبی می گردید، امروز زمان مناســبی است تا با شرکت 
در کارهای انسان دوستانه، به آرامش ذهنی و قلبی برسید. منفعتی در 
کارهای شما ایجاد می شود و مشکلات  مالیتان خاتمه پیدا می کند. از 
این شرایط نهایت استفاده را ببرید و به گونه ای برنامه ریزی کنید تا در 

آینده مشکلات مالی گریبان شما را نگیرد. 

 آبان :
اجازه ندهید افکار ناراحت کننده روز شما را خراب کند و 
همیشه در زندگی نیمه  پر لیوان را ببینید و راه غم و غصه 
را ببندید. با ســرمایه گذاری های بلند مدت راهی برای افزایش درآمد 
خود پیدا کنید. بیش از حد با کار و تلاش خودتان را خسته نکنید و با 
حضور در کنار دوستان و آشنایان، آرامش پیدا کنید. در رابطه ای که با 
همسر یا عشق  زندگیتان دارید با روز حساسی طرف هستید و ممکن 
اســت همسر یا عشق  زندگیتان حرف ناپسندی بزند و زمینه ناراحتی 

شما را فراهم کند.

   آذر :
روحیه احساســاتی دارید و زود تصمیــم می گیرید. 
امروز ممکن اســت این روحیه کار دســتتان بدهد. در 
چنین شرایطی اجازه ندهید احساسات بر شما غلبه کند و تصمیمهای 
عقلانی بگیرید. سایه همای ســعادت روی سر شما میفتد و از جایی 
که انتظارش را ندارید، پولی روانه حساب های بانکی شما می شود. به 
صلاح شماســت که تمامی این پول را خرج نکنید و قسمتی از آن را 
برای روزهای گرفتاری کنار بگذارید.  شادی و نشاط خود را با اعضای 

خانواده و پدر و مادر به اشتراک بگذارید. 
 دی :

صبر و بردباری بیشتری در کارها پیشه کنید و به خاطر 
داشته باشید که عجله کار شیطان است. خبر مسرت بخش 
و غیرمنتظره ای به دســت شما می رسد. این خبر را با اعضای خانواده 
درمیان بگذارید و لحظه های شادی را تجربه کنید. انسان زحمت کشی 
هستید و تلاش های زیادی در زندگی انجام داده اید، اما مزد  زحمت های 
خود را نگرفته اید و این وضعیت زمینه افســردگی و ناامیدی شما را 

فراهم کرده است. 
   بهمن :

روحیه ای خنده رو و بشاش دارید، این روحیه امروز به 
شما کمک می کند تا گره ای از مشکلات خود را باز کنید. 
از این شرایط درس بگیرید و درآینده به دنیا بخندید تا دنیا هم به شما 
لبخند بزند. به لحاظ کاری روز خوبی را آغاز کرده اید و سودی روانه 
حساب های بانکیتان می شــود. علاقه ای که به فراگیری علم و دانش 
دارید را دســت کم نگیرید و به لطف این روحیه، افق های جدیدی را 

پیش روی خود قرار دهید. 
  اسفند : 

احساس می کنید که از همیشه بیشتر سرحال هستید و انرژی 
زیادی دارید. به کمک این روحیه، کارهای امروز را زودتر 
از همیشه به پایان برسانید. قرار است برای خرید بیرون بروید، اما مواظب 
باشید خرید های امروز، خرج های زیادی روی دستتان نگذارد و بیشتر از 
همیشه ولخرجی نکنید. مهمانی بزرگی ترتیب داده اید و دوستان و آشنایان 
را دعوت کرده اید، تا جایی که می توانید شرایط راحتی و خوشی مهمان ها 

را فراهم کنید و تمام سعی خود را به کار گیرید.
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   گــروه اقتصــادی // نماینــده ویژه رییس 
جمهور در شــورای توسعه ســواحل مکران 
گفت: حضور ســازمان حاکمیتی مثل سازمان 
بنادر در منطقه کوه مبــارک در کنار  صنایع 
نفتی و پتروشــیمی ایجاد شــده، ضمن ارتقا 
اســتاندارد و ایمنی خدمات دریایی و بندری 
 بر رونق این منطقه در عرصه های بین المللی 

خواهد افزود.
  به گزارش خبرنگار دریا، "حسین دهقان" نماینده 
ویژه رییس جمهور در شورای توسعه سواحل مکران  
در بازدید از زیرســاخت های ایجاد شده در سواحل 
مکران عنوان کرد: یکی از اصلی ترین بهره برداری های 
ما از سواحل مکران در حوزه نفتی، پتروشیمی، بندری 
و دریایی با هدف توســعه فعالیت های دریا محور و 
ظرفیت های تجاری و بانکرینگ و ... اســت.   وی 

با بیان این که سواحل مکران دارای مزیت های مهم 
اقتصادی هســتند اما بهره مندی از این فرصت ها به 
سرمایه گذاری و سیاست گزاری نیاز دارد، خاطرنشان 
کرد: دولت ســیزدهم گام های بزرگی برای توســعه 
سواحل مَکُران برداشته است که بخشی از آن در حوزه 
نفتی و پتروشــیمی و بخش مهم دیگر آن در حوزه 
دریایی و بندر در منطقه بنجی و کوه مبار ک در حال 
انجام است.  دبیر شورای عالی توسعه سواحل مکران 
ادامه داد: در حوزه صنایع نفتی و پتروشیمی اقدامات 
زیربنایی بسیار مطلوبی در این منطقه صورت گرفته 
که هم افزایی بین ســازمانها و استقرار دستگاه های 
حاکمیتی مثل ســازمان بنادر در منطقه کوه مبارک 
می تواند ضمن پشــتیبانی از حیث خدمات دریایی 
ایمنی و اســتاندارد لازم در منطقــه را تضمین کند.    
دهقان خاطر نشــان کرد: سواحل مکران گنج عظیم 

است که تعامل و هم افزایی بین دستگاهها می تواند 
در ابعاد مختلف برای مردم منطقه و ارتقا جایگاه ایران 
همراستا با سیاست های مبتنی برفعالیت های  دریا 
محور گام برداریم. وی بر هم افزایی کلیه دستگاه ها 
برای احداث بندرگاه چند منظوره بنجی تاکید داشت 
و ابراز امیدواری کرد با همت بلند دولت ســیزدهم و 
اهتمام ویژه دستگاه های متولی از جمله وزارت نفت و 
سازمان بنادر  تلاشی خواهیم کرد بتوانیم از این فضای 
 مثبت در ســطح ملی و منطقه ای به نفع مردم منطقه

 استفاده نماییم.
  ارائــه خدمــات عملیــات دریایی جهت 
پشتیبانی از خدمات نفتی و پتروپالایش در 

کوه مبارک 
  عباس نژاد مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان 
نیز از آماده سازمان بنادر و دریانوردی برای حضور 

و ارائه خدمات دریایی در منطقه کوه مبارک سخن 
گفت و اظهار داشــت: این آمادگی از سوی سازمان 
بنادر و دریانــوردی وجود دارد تــا با حضور در 
کوتاه ترین زمان ممکن بعنوان یک سازمان حاکمیتی 
به ارائه خدمات عملیــات دریایی و ایمنی دریایی 
جهت پشــتیبانی از خدمات نفتی و پتروپالایش در 
محدوده کوه مبارک  بپردازد.  عباس نژاد با بیان اینکه 
هماهنگی و برنامه ریزی انجام شده مبنی بر راه اندازی 
مجتمع بندری مکران در کوتاه ترین زمان ممکن نیز 
در دســتور کار قرار دارد تصریح کرد: آنچه مسلم 

است این آمادگی وجود دارد تا هم راستا با راهبرد 
ســازمان بنادر برای احداث یک بندر اســتاندار با 
قابلیت های ویژه در منطقه بنجی خدمات دریایی در 
منطقه آغاز شود.وی تاکید کرد: سازمان بنادر آمادگی 
خود را به جهت اســتقرار و ارائه خدمات در کوتاه 
 ترین زمان ممکن اعلام داشته که البته هم افزایی سایر 
دستگاه های اســتانی و ملی را می طلبد تا خدمات 
دریایی، راهنمایی، کنترل بازرسی کشتی ها، کنترل 
ترافیک دریایی، یدک کشی به منظور ارائه خدمات 

به حوزه های نفتی و پتروشیمی آغاز شود.

نماینده ویژه رییس جمهور در شورای توسعه سواحل مکران تاکید کرد 

حضور سازمان بنادر در سواحل مکران 
جهت ارائه خدمات دریایی ایمن و استاندارد 

برگزاری نخستین سمینار آموزشی ایمنی کار در ارتفاع به میزبانی بندرشهیدرجایی
  گروه اقتصادی // نخســتین ســمینار 
آموزشی ایمنی کار در ارتفاع و جلوگیری 
از حوادث به میزبانی بندرشهید رجایی با 
حضور کارکنان شرکت های مختلف دریایی 
و بندری در سالن اجتماعات اداره کل بنادر 

و دریانوردی هرمزگان برگزار شد.
  به گزارش خبرنگار دریا، نخستین سمینار 
آموزشــی ایمنی کار در ارتفاع و جلوگیری 
از حــوادث در بندرشــهید رجایی با هدف 
آشنایی افزایش ایمنی در محیط های کاری، 
جدی گرفتن ســلامت و ایمنــی و رعایت 
اســتاندارد های ایمنــی کار در ارتفــاع در 

بندرشهید رجایی برگزار شد.
  رییس اداره ایمنی، بهداشت و محیط زیست 
)HSE( اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان 

در این ســمینار بر برگــزاری همایش ها و 
سمینارهای آموزشی در حوزه های ایمنی به 
صورت ماهیانه و فصلی از ســوی شرکت ها 

ویژه کارکنان خود تاکید کرد.
  "ایوب خادمی بندری" با اشاره به اینکه 45 
درصد حوادث ناشــی از کار به حوادث کار 
در ارتفاع برمی گردد، گفــت: کار در ارتفاع 
به عنوان خطر اول محســوب می شود و از 
نظر ذاتی خطرناک است که می تواند غمبار، 
هزینه ساز و غیرقابل جبران باشد بنابراین باید 
بپذیریم ایمنی لازمه کار است. وی ادامه داد: 
کار در ارتفاع یک شــغل سخت و پر خطر 
است و وقوع حوادث ناشی از ارتفاع نیز در 
بنادر غیرقابل انکار نیست بنابراین برای ایمن 
ماندن از خطرات آن باید عوامل خطر آفرین 

را شناسایی کرد.رییس اداره ایمنی، بهداشت 
و محیط زیســت  HSE( ( اداره کل بنادر و 
دریانوردی هرمزگان نمونه ای از این خطرات 
به توجه نکردن به وسایل و تجهیزات حفاظت 
فردی، غرور و اعتماد به نفس کاذب اشاره و 
بر اســتفاده از تجهیزات ایمن و مناسب برای 
کار در ارتفاع تاکید کــرد. خادمی بندری با 
اشاره به گستره فعالیت در بنادر و دریانوردی، 
بیان داشت: تمامی حوزه های فنی، مهندسی، 
از  و شــرکت های خدمات رســان  دریایی 
حوادث غیرمترقبه مبرا نیستند  و این موضوع  

به حوزه های تخلیه و بارگیری برنمی گردد.
  وی جدی گرفتن سلامت و ایمنی در محیط 
کار را ضروری دانست و افزود: برای مدیریت 
خطر به تغییر نگرش نیــاز داریم و اگر قرار 

است تغییری در فعالیت های بندری را شاهد 
باشیم این تغییر باید با آموزش همراه باشد.

  رییــس اداره ایمنــی، بهداشــت و محیط 
زیست HSE(  ( اداره کل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان خاطرنشان کرد: ایجاد باور ایمنی، 
آگاهی از نحوه کار با تجهیزات، آشــنایی با 
قوانین و مقررات در حوزه ایمنی کار ما را به 
توسعه فرهنگ ایمنی سوق می دهد به تعبیری 
توســعه فرهنگ ایمنی در محیط کار اصلاح 
رفتارهای فردی، کاهش حوادث و خطاهای 

انسانی را به دنبال دارد.
   گفتنــی اســت؛ در ایــن ســمینار "امیر 
میرشــکارنژاد" و "حامد تاجور" مدرس و 
کارشناسان حوزه ایمنی به ارائه آموزش های 

تخصصی به شرکت کنندگان پرداختند.

  گروه اقتصادی // مدیرکل راه و شهرســازی اســتان 
هرمزگان در گزارشی، عملکرد یک ساله این اداره کل را 

در بخش های مختلف تشریح کرد. 
  بــه گزارش خبرنــگار دریا؛  عباس کمالــی مدیرکل راه و 
شهرسازی استان هرمزگان در رابطه با عملکرد این اداره کل در 
حوزه مسکن، اظهار کرد: در راس هرم فعالیت ها، اجرایی شدن 
تعهد دولت برای تحقق وعده نهضت ملی مســکن مورد توجه 
قــرار گرفت و حدود 130 هزار نفــر تاکنون در طرح نهضت 
ملی مســکن ثبت نام کردند که از این تعداد 30 هزار نفر حائز 
تایید نهایی و 16 هزار نفر واریز وجه بالای 40 میلیون تومان 
داشته اند. مدیرکل راه و شهرسازی استان هرمزگان در خصوص 
وضعیت پیشرفت فیزیکی پروژه های طرح نهضت ملی مسکن 
اســتان هرمزگان بیان کرد: سهم استان با تامین زمین برای 50 
هزار واحد، واگذاری زمیــن برای احداث و صدور پروانه 3۷ 
هزار واحد مسکونی که بالغ بر ۷ هزار واحد فونداسیون به اتمام 
رسیده است، برای 3۷ هزار 313 واحد پروانه اخذ شده و افزون 

بر 6 هزار واحد دارای اسکلت و سقف است.

  وی افزود: دستیابی به این مهم با همراهی دستگاه های اجرایی، 
تلاش شــبانه روزی همکاران و فرماندهی استاندار هرمزگان 
حاصل شــده و افتخاری برای راه و شهرســازی هرمزگان به 
دست آمده که در ارزیابی ملی توسط وزارت راه و شهرسازی 
عملکرد آن در ردیف استان های پیشرو و برتر در اجرای طرح 

نهضت ملی مسکن به ثبت رسیده است.
  این مقام مســئول با اشــاره به تامین زمین طرح نهضت ملی 
مســکن، بیان داشت: با توجه به وســعت شهرها با شناسایی 
اراضی از طریــق تعیین تکلیف و تخصیص زمین در محدوده 
و الحاق اراضی در حریم شهرها با کسب مجوزهای قانونی در 
شهرستان های بستک، بندر خمیر، میناب، حاجی آباد ، بندرلنگه، 
ســیریک، بندرعباس، رودان و بشاگرد به میزان 1۹2۷ هکتار 
تامین شد. کمالی در بخش دیگری از گزارش خود به وظایف 

ســازمانی احداث راه و ساختمان به عنوان زیر ساخت مهم و 
موثر در توسعه ابعاد فرهنگی، اقتصادی و اجتماعی اشاره کرد و 
عنوان داشت: در این سال پرکار از ۷4 کیلومتر پروژه بزرگراهی 
و راه اصلی و دو دستگاه پل بزرگ به طول 320 متر و 18200 
متر مربع پروژه های ســاختمانی با کاربری فرهنگی، ورزشی، 
مسکونی بهره برداری صورت گرفت، همچنین عملیات اجرایی 
1۷ پروژه کلان در حوزه راهســازی به مبلغ 15۹01 میلیارد 

ریال آغاز شده است.
  وی اذعان داشــت: همزمان با اقدامــات اجرایی و عملیات 
پروژه ها بخش راه و مسکن توجه به حفظ سرمایه های ملی به 
عنوان یک مهم مورد توجه بوده و با تلاش شــبانه روزی رفع 
تصرف پیشگیری به میزان 680 هزار و 8۹۷ هکتار به ارزش 
45 هزار میلیارد ریال و رفع تصرف با احکام قضایی برای 221 

هزار و 8۷5 متر مربع به ارزش یک میلیارد و ۹0۷ هزار میلیارد 
ریال و تعیین تکلیف پروژه های تجاری هرمزان و صدف ونقض 
داد نامه قطعی مربوط به رفع تصرف تمامی اراضی مسکن مهر 
شهرک پیامبر اعظم در پرونده موسوم به عبدالقادر حسینی به 
ارزش 2000 میلیارد تومان از طریق مراجع قضایی اسناد قابل 
دفاع و ارائه این بخش می باشد که رتبه سوم کشوری در زمینه 

حقوقی کسب و ثبت شده است.
  کمالی در پایان خاطر نشــان کرد: با پیگیری و هم اندیشی و 
هم افزایی شوراهای تصمیم ساز و تصمیم گیر و دستگاه های 
اجرایی و بر اســاس مجوز 1۷ بهمن 1400 شــورای عالی 
معماری و شهرســازی ایران و تفویض اختیــار برای اتخاذ 
تصمیم، تعیین بستر و حریم قانونی دریا برای شهر بندرعباس 
و رفع بلاتکلیفی بناهای ســاخته شــده گذشته پس از چهار 
دهــه مهلت مقرر در قانون و ســهولت تصمیــم گیری برای 
 ســاخت و ســاز جدید حریم 60 متری دریا تعیین، مصوب 

و محقق شد.

مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان خبر داد

ثبت نام ۱3۰ هزار نفر در طرح نهضت ملی مسکن 

  گروه اقتصادی // معاون رفاهی وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی با اشاره به اجرای طرح کالا برگ الکترونیک 
گفت: استفاده از این طرح »اختیاری« است اما از مجموع 
۴۰۰ هزار تومان یارانه ۳ دهک اول درآمدی مشــمول 
طرح، ۲۰۰ هــزار تومان از مبلغ به صــورت »نقدی« 
 در اختیارشــان اســت و ۲۰۰ هزار تومان مابقی را نیز 
می توانند از سبد کالا، خریداری کنند که در این صورت 
اعتبار سبد آنها ۱۲۰ هزار تومان دیگر شارژ می شود؛ در 
این صورت مجمــوع یارانه دریافتی این افراد ۵۲۰ هزار 

تومان می شود. 
  به گزارش جام جم آنلاین، علیرضا عسگریان درباره تغییرات 
ایجاد شده در طرح کالا برگ الکترونیک گفت: این طرح از 
دو ماه پیش شــامل ســه دهک اول درآمدی جامعه شده و 
مشــوق هایی نیز برای آن در نظر گرفته شده بود که مرحله 
جدیدی از کالا برگ نیز چندی پیش آغاز شده؛ مرحله ای که 
در آن اگر این سه دهک بخشی از سبد خود را »خرید کالایی«  

کنند، اعتباری علاوه بر یارانه، برای آنها شارژ می شود.
  عسگریان در این باره افزود: دولت با هدف جدایی تورم از 
سفره مردم، گام هایی برداشته و گام به گام هم در حال حرکت 
به این سمت است. دو هفته پیش مرحله جدید دیگری از سبد 
کالا اجرا شد. قرار بود قیمت این سبد نسبت به اردیبهشت سال 
1401 ثابت و فاصله تورمی و ما به التفاوت قیمت سبد با نرخ 

روز، توسط دولت تامین شود.
  وی با ذکر مثالی اظهار کرد: بر اســاس این طرح اگر فردی 
400 هزار تومان یارانه داشــته و مبلغ 200 هزار تومان آن 
را از کالاهای اعلامی ســبد اعلام شــده خریــد کند، ما به 
التفاوت افزایش تورم این کالاها و افزایش قیمت آنها نسبت 
به اردیبهشت پارســال توسط دولت پرداخت می شود لذا به 
مشمولان دو فرصت جدید داده شده اول اینکه 11 قلم کالا سر 

جای خود قرار دارد و مردم اگر 200 هزار تومان از این سبد 
خرید کنند، 120 هزار تومان اعتبار اضافه به آنها داده می شود 
یعنی این رقم)120 هزار تومــان( به اعتبار یارانه آنها اضافه 
می شود به شرط اینکه از همین کالاهای سبد، خریداری کنند.

عسگریان ادامه داد: مثلا اگر 200 هزار تومان از یارانه خرید 
کنیم، اعتبار یارانه 120 هزار تومان شارژ اضافه می شود البته 
باید این 120 هزار تومان را حتما از سبد کالای اعلامی خرید 
کنیم تا شارژ اضافه تعلق گیرد؛ بنابراین مجموع یارانه این افراد 
به جای 400 هزار تومان 520 هزار تومان می شود که این سه 

دهک اول درآمدی )2۹ میلیون نفر( را شامل می شود.
معاون وزیر رفاه گفــت: امیدواریم از ماه های آینده یکی دو 

دهک جدید، به این دهک ها اضافه شود.
  وی ضمن بیان اینکه بار مالی این طرح تامین شــده است 

لذا مردم دغدغه ای نداشــته باشند، گفت: مردم از این فرصت 
اســتفاده کنند. اســتفاده از این طرح اختیاری است اما 200 
هزار تومان از مبلغ یارانه به صورت نقدی در اختیار خودشان 
اســت و 200 هزار تومان مابقی را نیز می توانند از سبد، کالا 
خریداری کنند که در این صورت 120 هزار تومان دیگر سبد 
آنها شارژ می شود لذا در مجموع 320 هزار تومان می توانند از 
سبد خریداری کنند. وی با حضور در برنامه ای تلویزیونی در 
خصوص علت تاکید دولت برای استفاده دهک های پایین از 
این سبد گفت: این سبد تغذیه ای استاندارد است و تمرکز ما 
بر تغذیه سالم مردم است و قرار است ویتامین ها، پروتئین ها 
و ریزمغذی ها وارد ســبد مردم شوند؛ این در حالیست که هر 
فاصله تورمی از این پس توسط دولت جبران خواهد شد، اما 

این امر منوط به استفاده مردم از این سبد خواهد بود.

معاون رفاهی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تشریح کرد 

شرط افزایش اعتبار »یارانه« به ۵۲۰ هزارتومان

  گروه اقتصادی // عضو هیأت مدیــره اتحادیه تولیدکنندگان و 
صادرکنندگان پوشاک و نساجی کشور با بیان اینکه بازار پوشاک 
ایران با محصولات قاچاقی ۴ کشور تصاحب شده است، گفت: چین 

نیز بعد از مدت ها به بازار پوشاک ایران بازگشته است. 
  مجید افتخاری، در رابطه با وضعیت مبارزه با پوشــاک قاچاق گفت: درحال 
حاضر هیچ برنامه ای برای این مســأله وجود ندارد و لــذا فعالان اقتصادی 
کشورهای تولید کننده پوشاک؛ بازار ایران را بازاری جذاب می بینند که هر نوع 
تولید خود را از قبیل پوشاک بنجُل، بی کیفیت و مانده در انبارها را روانه بازار 
ایران کنند و از آنجا که شــرایط اقتصادی مردم نیز چندان خوب نیست، از این 
کالاها که با قیمت نسبتا پایین عرضه می شود، استقبال زیادی می شود. افتخاری 
با بیان اینکه مسئولان مربوطه در حوزه مبارزه با پوشاک قاچاق به جای ارائه 
راهکار برای مبارزه با این معضل، در جلسات به طور دائم  حرف های نخ نما 
شده را تکرار می کنند، بیان داشت: به همین دلیل نیز هر روز بر حجم پوشاک 
قاچاق افزوده می شود. وی با اشاره به سرازیر شدن پوشاک قاچاق از کشورهای 
ترکیه، بنگلادش و پاکستان به ایران گفت: چین نیز دوباره بعد از مدت ها به بازار 
پوشاک ایران برگشته است و این مسأله در حوزه پوشاک واقعا یک تهدید به 
شمار می رود.  عضو هیأت مدیره اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان پوشاک 
و نساجی کشور با اشاره به اینکه کشور پاکستان یکی از تولید کنندگان بزرگ 
پوشــاک است، گفت: این کشور مزیت رقابتی در تولید پنبه دارد و با توجه به 
کارخانه های بزرگ و متعدد نساجی یکی از تولید کنندگان بزرگ پوشاک در 
دنیا است که متاسفانه بخشی از تولیدات این کشور نیز به صورت قاچاق به ایران 
سرازیر می شود. وی با انتقاد از ورود مسافری پوشاک از ترکیه به ایران اظهار 
داشت: روزانه تعداد پروازهای ایران به استانبول بسیار زیاد است و مسافرانی 
که به ترکیه سفر می کنند، پوشــاک زیادی را وارد کشور می کنند و بدون هیچ 
نظارتی نیز این پوشاک در داخل عرضه می شود. وی همچنین به شیوع برخی از 
بیماری های پوستی اشاره کرد و  اظهار داشت: پوشاک قاچاق بدون هیچ نظارتی 
به کشور وارد می شود ضمن اینکه این کالاهای قاچاق مدت ها در انبارهای 
نامناسب نگهداری شده اند و ممکن است آلوده به انواع قارچ ها و ... باشند که 

باعث بروز بیماری های پوستی برای مصرف کنندگان آن شود. 
 عضو هیأت مدیره اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان پوشــاک و نساجی 
کشور با بیان اینکه هیچ اقدامی برای مبارزه با پوشاک قاچاق انجام نمی شود، 
گفت: متأسفانه حتی درباره آماری که در مورد میزان پوشاک قاچاق از سوی 
وزارت صمت و ســتاد مبارزه با قاچاق نیز ارائه می شود اختلاف وجود دارد.

وی اظهار داشت: وزارت صمت بازار پوشاک کشور را ۹ میلیارد دلار برآورد 
می کند که ارزش تولید داخلی را 6 میلیارد دلار و ارزش پوشاک قاچاق را 3 
میلیارد دلار برآورد می کند، اما ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز ارزش پوشاک 
قاچاق در کشور را یک میلیارد دلار می داند. به گزارش فارس، علیرغم اینکه 
صنعت پوشاک کشور یکی از صنایع اشــتغال زا به شمار می رود، اما همواره 
فعالان این بخش صنعتی با مشــکلاتی مواجهند و این مشکلات ادامه حیات 
اقتصادی را برای آن ها با مشکل مواجه می کند که یکی از این مشکلات عرضه 
پوشاک قاچاق است.طی سال های اخیر و بخصوص از سال ۹۷ اقداماتی در 
راستای مبارزه با واردات پوشاک و  عرضه پوشاک قاچاق انجام شده و حتی در 
سال ۹۷ طرحی با عنوان مبارزه با برندهای محرز عرضه پوشاک قاچاق اجرایی 
شد و تا حدی موفقیت هایی نیز از اجرای این طرح حاصل شد، اما متاسفانه این 
طرح با وقفه مواجه شد و لذا با وجود اینکه در ابتدا نتایج مثبتی حاصل شد، به 
یکباره و با توقف طرح نتایج مثبت آن نیز متوقف شــد و پس از مدتی باز هم 
شاهد ورود پوشاک قاچاق به کشور شدیم. به گزارش قدس آنلاین ؛ یکی از 
نکات مورد توجه دیگر افزایش عرضه پوشاک قاچاق از طریق فضای مجازی 

است که متاسفانه هنوز راهکاری برای حل این معضل ارائه نشده است.

بازار ایران جولانگاه 
پوشاک قاچاقی از ۴ کشور شد
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  مصاحبه اختصاصی// جهاددانشگاهی از جمله 
نهادهایی است که پس از پیروزی انقلاب اسلامی 
نیازهای جامعه تشکیل شد.  براســاس  و  ایران 
این نهاد از زمان تاســیس تاکنون توانسته است 
خدمات بســیار خوبی را به جامعه ارائه نماید. از 
این رو به مناســبت ۱۶مرداد ماه سالروز تاسیس 
جهاددانشــگاهی گفتگویی با دکتر احمد زاهری 
سرپرست جهاددانشگاهی استان هرمزگان انجام 

شده است که در ادامه می خوانیم. 
دریا: جهاد دانشــگاهی به چه منظور تشــکیل 

شده است؟
در پی فرمان رهبر کبیر انقلاب اســلامی حضرت امام 
خمینی )قدس ســره( در تاریخ135۹/3/23 مبنی بر 
تشکیل ســتاد انقلاب فرهنگی، ستاد مزبور در جلسه 
مورخ135۹/5/16 به منظور تحقق بخشیدن به اهداف 
انقلاب فرهنگی، جهاددانشگاهی را به عنوان یک نهاد 
انقلابی و برخاســته از انقلاب فرهنگی تاسیس کرد. 
پس از تبدیل ســتاد به شورای عالی انقلاب فرهنگی، 
اساســنامه این نهــاد در تاریــخ1365/۹/11 مورد 
تجدیدنظر قرار گرفت و با حذف وظیفه مشــارکت در 
مدیریت اداره دانشگاه ها و تاکید بر انجام فعالیت های 
فرهنگی و تحقیقاتی به منظور اسلامی شدن دانشگاه ها 
به تصویب رســید. بار دیگر شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی با توجه به شــرایط جدید دانشــگاه ها در 
تاریخ136۹/8/22 مصوبه ای را به تصویب رساند که 
در آن جهاددانشــگاهی به عنوان پلی میان دانشگاه و 
بخش صنعتی، خدماتی کشور معرفی شد. در این مصوبه 
دو وظیفــه عمده انجام تحقیقات علمی و فعالیت های 

فرهنگی هم چنان برعهده ی این نهاد اســت. بر مبنای 
این مصوبه، جهاددانشــگاهی نهادی است عمومی و 
غیردولتی زیرنظر شورای عالی انقلاب فرهنگی، دارای 
شخصیت مستقل و از لحاظ اداری، استخدامی و مالی 
تابع مقرراتی است که در چارچوب اختیارات قانونی به 

تصویب هیات امنای جهاددانشگاهی می رسد 
دریا: اهداف اصلی این نهاد چیست؟

  از اهداف اصلی جهاددانشگاهی می توان به گسترش 
تحقیقات و شکوفایی روحیه تتبع و استعدادها در سطح 
جامعه برای نیل به خوداتکایی، توســعه امور فرهنگی 
در سطح جامعه از طریق همکاری با حوزه، دانشگاه و 
سایر مراجع و نهادهای فرهنگی به خصوص برای نسل 
جوان و گســترش طرح های کاربردی و نیمه صنعتی 
از طریق پیوند با مراکز علمی و تحقیقاتی به منظور به 

کارگیری نتایج پژوهش اشاره کرد. 
دریا: جهاددانشگاهی چه وظایفی برعهده دارد؟ 
   از وظایف کلی جهاددانشــگاهی می توان از تبلیغ و 
ترویج فرهنگ و هنر اسلامی و برنامه ریزی فرهنگی 
و تربیتــی و ایجاد آمادگی فکری و مکتبی در قشــر 
جوان به ویژه دانش آموزان دبیرستانی و دانشجویان به 
منظور مقابله با غرب زدگی و انحرافات در چارچوب 
سیاست های فرهنگی کشور، ایجاد تشکیلات مناسب 
به منظور تالیف، ترجمه و انتشار کتب، نشریات نتایج 
تحقیقات و مقالات علمی، فرهنگی و تولید مواد کمک 
آموزشی، انجام دادن تحقیقات توسعه ای و کاربردی، 
پی گیری طرح های تحقیقاتــی جهاد تا پایان مرحله 
نیمــه صنعتی و صنعتی، ارائه خدمات علمی – فنی در 
زمینه های مختلف مورد نیاز جامعه، حمایت، تشویق 
و جذب دانشــجویان و پژوهشگران جوان و مستعد و 
برنامه ریزی و ایجاد شــرایط و امکانات لازم به منظور 
فراهــم آوردن زمینه فعالیت های علمی و پژوهشــی 

آنان بر مبنای شــناخت مشــکلات واقعی و نیازهای 
تخصصی جامعه، اجرای دوره های رسمی آموزش های 
علمی–کاربردی مطابق ضوابط و مقررات آموزش عالی 
کشور، ایجاد تشکیلات آموزشی و تحقیقاتی مطرح شده 
در بندهای این ماده براساس قوانین و مقررات آموزش 
عالی و مشــارکت در ایجاد زمینه های مناسب برای 

اشتغال بیشتر فارغ التحصیلان دانشگاهی نام برد. 
دریــا: جهاددانشــگاهی در چــه زمینه هایــی 

توانسته است در کشور پیشگام باشد؟ 
  جهاددانشگاهی طی ســال های فعالیت خود توانسته 
اســت در زمینه هایی همچون توسعه قطب های علم و 
فناوری برای گسترش مرزهای دانش، تحقیق و توسعه 
و تولید فناوری های نوین، جذب توان علمی نخبگان، 
پژوهش های کاربردی برنامه ریزی شده و به کارگیری 
نتایج حاصله، تولید، جذب و بومی سازی فناوری های 
مورد نیاز، توســعه دانشگاه غیردولتی معتبر بین المللی، 
توســعه آموزش عالی و تخصصی بــا رویکرد تربیت 
منابع انســانی متعهد، کارآمد و کارآفرین،   صیانت از 
ارزش های انقلاب اســلامی و انقلاب فرهنگی، ارتقای 
و تعمیق معرفت دینی و ترویج فضائل اخلاقی در میان 
جوانان در پرتو اندیشــه و ســلوک دینی، اجتماعی و 
سیاسی حضرت امام خمینی )ره(، تبلیغ و ترویج فرهنگ 
و هنر اسلامی- ایرانی با رهیافتی زیبایی شناسانه، بدیع 
و منطبق با زمان، پرورش خلاقیت ها و اســتعدادهای 
فرهنگی- هنری و تقویت روحیه خودباوری دانشجویان 
و ارائه ایده ها، طرح ها و راهبردهای اثر بخش علمی - 
فرهنگی و ظرفیت سازی برای ایفای نقش های ملی در 

مسیر توسعه فرهنگی کشور پیشگام باشد. 
دریا: در اســتان هرمزگان، جهاد دانشگاهی در 

چه تاریخی تاسیس شد؟
  جهاد دانشگاهی در استان هرمزگان فعالیت خود را از 

سال 1381 آغاز کرد و تاکنون گام های بسیار خوبی در 
زمینه علمی استان برداشته و خدمات علمی مختلفی در 

استان ارائه نموده است. 
دریــا: چــه تعــداد دانشــجو اکنــون در جهــاد 
دانشگاهی استان مشغول به تحصیل هستند؟

  از زمان تاسیس این دانشگاه، دانشجویان زیادی در این 
دانشگاه مشغول به تحصیل شده و پس از آن جذب بازار 
کار شده اند و در حال حاضر نیز نزدیک به هزار نفر در 

جهاد دانشگاهی استان در حال تحصیل هستند. 
دریــا: در حــال حاضــر در چــه مقطعــی جهــاد 

دانشگاهی استان دانشجو دارد؟
  دانشجویان جهاددانشگاهی اســتان هرمزگان در دو 
مقطع کاردانی و کارشناسی مشغول به تحصیل هستند.  

دریا: جهاد دانشگاهی نهادی است که در زمینه 
بانک خون بند ناف در اســتان فعالیت دارد. در 

این زمینه توضیح بفرمائید. 
سلول های بنیادی جفت، سلول هایی نامیرا و با قدرت 
تکثیر فراوانی هستند، از همین رو محققان به این نتیجه 
رسیدند که از این منبع برای فراهم کردن درمان بیماری های 
صعب العلاج با سلولهای بنیادی استفاده کنند. این سلول ها 
قابلیت درمان ده ها بیمــاری را دارند و در حال حاضر 
بیشــتر در زمینه درمان بیماری های خونی، نظیر انواع 
ســرطان های خون، کم خونی های مادرزادی، تالاسمی، 
اوتیسم، فلج مغزی و بیماری های نقص سیستم ایمنی و 
چند بیماری دیگر به کار گرفته می شوند. ذخیره سازی 
سلول های بنیادی خون بند ناف یکی از کارهایی است 
که می توان سلامتی را برای فرزندان خود پس انداز نمود 
از این رو جهاد دانشگاهی به این مهم ورود کرده و برای 
خانواده هایی که تمایل دارند، ســلول های بنیادی خون 
بند ناف را ذخیره می کند. در حال حاضراعتماد مردم به 
خانواده بزرگ رویان جهاددانشگاهی و اهمیت پس انداز 

ســلامتی افزایش چشمگیری داشته است. خون بندناف 
برای درمان بیماریهای خونی فقط یکبار و در بیماریهای 
عصبی از قبیل اوتیســم،فلج مغزی و بیماریهای سیستم 
ایمنی با توجه به وزن و ســن گیرنده  تا 2 بار هم قابل 

استفاده می باشد. 
دریا: جهاد دانشگاهی اســتان در زمینه ایجاد 
اشــتغال برای افراد مختلف برنامه ها و کارهای 
متفاوتی انجــام می دهد. در این زمینه توضیح 

دهید. 
 جهاددانشــگاهی نهادی تک بعدی نیست بلکه در ابعاد 
مختلف اجتماعی، آموزشی، فرهنگی، اقتصادی و… همواره 
خدمات شــایان توجهی را به جامعه ارائه داده است. در 
حوزه اشتغال و کارآفرینی جهاددانشگاهی حرف زیادی 
برای گفتن دارد و می تواند اقدامات فاخری را با همکاری 
دیگر نهادها و دانشگاه ها انجام دهد. جهاد دانشگاهی در 
استان هرمزگان در زمینه اشتغال تاکنون کارهایی از جمله 
برگزاری اســتارتاپ هایی برای مددجویان کمیته امداد 
انجام داده اســت تا این افراد بتوانند ایجاد اشتغال برای 
خود و دیگر افراد را انجــام دهند. همچنین با توجه به 
اینکه استان هرمزگان یک استان ساحلی است و به دریا 
دسترسی داشته و فعالیت های شیلاتی در آن رونق دارد، 
جهاد دانشــگاهی اقدام به افتتاح مرکز خدمات مشاوره 
فناورانه شیلات و آبزی پروری نموده است تا از این طریق 

بتواند فعالیت های شیلاتی استان را رونق ببخشد. 
دریا: سخن پایانی خود را بفرمائید. 

جهاددانشــگاهی از زمان تاسیس تاکنون فعالیت های 
بسیار خوبی در زمینه های علمی، پژوهشی، اقتصادی 
و ... داشــته و این کارها نیز براساس نیاز جامعه انجام 
شده است. جهاددانشــگاهی این آمادگی را دارد که در 
زمینه انجام تحقیقات، آموزش، نظرسنجی و ... با ادارات، 

نهادها و سازمان های مختلف همکاری نماید. 

 گزارش اختصاصی// احداث چهارمیلیون واحد مسکن در کشور 
در قالب طرح نهضت ملی مسکن، مهمترین طرح دولت سیزدهم 
برای خانه دار شدن مردم بود که آیت ا... سید ابراهیم رئیسی در 
زمان  تبلیغات ریاست جمهوری به مردم وعده داد تا بخشی از 
کمبود مسکن که دولت قبل میراث دار آن بود که در هشت سال  

هیچگونه طرح مسکنی را در کشور اجرا نکردند، جبران شود. 
  در این راســتا از 28 مهرماه سال 1400 ثبت نام از متقاضیان مسکن 
در کشــور آغاز شد و در گام نخست رئیس جمهور دستور داد اراضی 
مازاد ادارات برای اجرای این طرح به راه وشهرســازی واگذار شود که 
بعضی از دســتگاه ها در مقابل این واگذاری ها مقاومت و از واگذاری 
اراضی اجتناب کردند. در روســتاها و برخی شهرها و استان ها، اما این 
طرح بصورت ویلایی و یک طبقه اجرا شــد و از سال گذشته واگذاری 
واحدهای مسکونی آغاز شد و در سال جاری وسال آینده نیز ادامه دارد 
و رئیس جمهور نیز بر تحویل سریعتر واحدهای مسکونی به مردم تاکید 
دارند. در شهری مانند بندرعباس نیز بدلیل سوءمدیریت از متقاضیان در 
این طرح در مهر 1400 ثبت نام نشد و اعلام گردید متقاضیان می توانند 
در شهرک علوی در 50کیلومتری غرب بندرعباس ثبت نام کنند که با 
اعتراضات گسترده نسبت به این جانمایی، ۹ ماه بعد ودر تیرماه 1401 
از متقاضیان بندرعباسی ثبت نام شد و به بهانه الحاق اراضی مورد نیاز 
به شــهربندرعباس، این طرح وارد فاز اجرا نشد تا اینکه بعد از گذشت 
بیش از یک سال، عملیات تسطیح اراضی از چند روز قبل آغاز شد و از 
روزهای آینده نیز قرار است ساخت وساز این طرح ملی در بندرعباس 
آغاز شود. آن طور که وعده داده شده است، 15 هزار واحد احداثی طرح 
 نهضت ملی مسکن در بندرعباس در ســال آینده به متقاضیان واگذار 
 می شــود و 15 هزار خانواده در این شــهر در سال 1403 صاحبخانه 

می شوند. 
 دستورات مسکنی رئیس جمهور

  رئیس جمهور نیز در جلســه شورای عالی مسکن  بر تداوم و تسریع 
اقدامات صورت گرفته در واگذاری زمین و ســاخت مسکن، پرداخت 
به موقع تسهیلات ساخت مسکن و استمرار بازرسی ها از مشاورین املاک، 
به منظور برخورد به موقع با متخلفین و افزایش نظارت بر بازار اجاره بهای 
مسکن تاکید کرد. رئیس جمهور تأمین مسکن برای مردم را از اولویت های 
مهم دولت دانست و با تأیید اقدامات صورت گرفته در واگذاری زمین 
و ساخت مسکن از سوی دستگاه های مختلف، بر جدیت وزارتخانه ها، 
بانک هــا و بخش های مختلف برای تداوم این اقدامات در قالب نهضت 
ملی مسکن تاکید کرد.دکتر سید ابراهیم رئیسی در جلسه شورای عالی 
مســکن که برگزار شد، تأمین مسکن برای مردم را از اولویت های مهم 
دولت دانســت و با تأیید اقدامات صورت گرفته در واگذاری زمین و 
ســاخت مسکن از سوی دستگاه های مختلف، بر جدیت وزارتخانه ها، 
بانک هــا و بخش های مختلف برای تداوم این اقدامات در قالب نهضت 

ملی مسکن تاکید کرد.
  رئیس جمهور تأمین زمین برای ســاخت مسکن را از ضرورت های 
تحقق اهداف نهضت ملی مسکن دانست و با بیان اینکه در زمینه واگذاری 
اراضی مازاد دولت، گام های خوبی برداشته شده، از دستگاه های اجرایی 
که هنوز موفق به واگذاری اراضی مازاد خود نشده اند، خواست هر چه 
سریع تر نسبت به رفع مشکل و اجرای تکالیف خود در این زمینه اقدام 
کنند. دکتر رئیسی با تأکید بر اهمیت پرداخت به موقع تسهیلات ساخت 
مسکن در جهش مسکن سازی، با بیان اینکه به موجب قانون بانک ها 
موظفند 20 درصد تسهیلات بانکی را به ساخت مسکن تخصیص دهند، 

تصریح کرد: اگر بانک ها امکان پرداخت تسهیلات به میزانی که قانون 
برای آنها تعیین کرده، ندارند، باید به صورت شفاف به مردم اعلام و نسبت 

به آن میزان که قابل پرداخت است، به موقع اقدام کنند.
  »تقدیر از اقدام بنیاد مســکن در ساخت ســالانه 400 هزار مسکن 
روســتایی در قالب نهضت ملی مسکن«، »تأکید بر استمرار بازرسی ها 
از مشــاورین املاک و توجه به نقش اتحادیه  مربوطه در نظم بخشیدن 
به واحدهای صنفی و برخورد به موقع با متخلفین«، »تشدید نظارت بر 
سکوهای فعال در بازار مسکن«، »افزایش نظارت بر بازار اجاره بهای 
مسکن به ویژه در پایتخت«، »بهره گیری از ظرفیت تعاونی های مسکن 
کارگری، کارمندی و روستایی در تولید مسکن«، »تأکید بر توجه ویژه 
به تولید فولاد و سیمان و عرضه آن با قیمت مناسب به مصرف کننده« از 

دیگر محورهای سخنان رئیس جمهور در این جلسه بود.
  دکتر رئیســی همچنین وزیر راه و شهرسازی، وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی و وزیر کشــور را مکلف کرد با برگزاری جلسه ای مشترک 
موضوع بیمه کارگران ســاختمانی را با فوریت بررسی و راهکارهای 
مساعدت دولت برای تسریع در حل این موضوع را احصاء نمایند.رئیس 
جمهور از دستگاه های اجرایی دخیل در ساخت مسکن نیز خواست در 
واگذاری پروژه های آماده، معطل بخش های دیگر نباشند و هر تعداد از 
واحدهای مسکونی را که آماده شده، به مردم واگذار نمایند.در ابتدای این 
جلسه که به فاصله 20 روز از جلسه قبلی شورای عالی مسکن برگزار 
شد، استانداران استان های سیستان و بلوچستان و خراسان رضوی با ارائه 
گزارشی تفصیلی، اقدامات صورت گرفته در این استان ها برای ساخت 
مســکن در قالب نهضت ملی مسکن را تشریح کردند.همچنین در این 
جلسه گزارش هایی از ساماندهی مشاورین املاک، شناسایی واحدهای 
صنفی متخلف و برخورد با آنها، مدیریت مجازی بازار مسکن با نظارت بر 
سکوها و بازاریابی شبکه ای در حوزه مسکن، میزان تولید فولاد و سیمان 
و مصالح ســاختمانی و نحوه عرضه آن به بازار تولید مسکن، واگذاری 
زمین در قالب نهضت ملی مسکن، مسکن نیروهای مسلح، انبوه سازی 
بافت های فرسوده، مسکن روستایی و تکمیل واحدهای مسکن مهر از 

سوی دستگاه های مختلف ارائه شد.
  تشکیل تعاونی های مسکن با جدیت پیگیری شود 

استاندار هرمزگان نیز با تاکید بر تشکیل تعاوني هاي مسکن اقشار مختلف 
جامعه گفت: تشکیل تعاوني با جدیت پیگیري شود.

  مهدي دوســتي در دهمین جلسه شورای مسکن استان که با اولویت  
اجرای طرح مهم نهضت ملی مســکن برگزار شد، خاطرنشان کرد: در 
طرح نهضت ملی احداث 65 هزار واحد مسکن شهری و روستایی در 
استان تکلیف ملی استان است و همه مدیران و مسئولان در حوزه مسکن 
موظف هستند بهترین عملکرد خود را در راستای تحقق این تکلیف انجام 
دهند. وی افزود: تشکیل تعاونی برای کارگران صنایع مستقر در استان باید 
با جدیت پیگیری و تا حصول نتیجه، تشکیل تعاونی، تخصیص زمین و 
ساخت واحدهای مورد نظر برای کارگران این صنایع تداوم یابد. استاندار 
هرمزگان تشکیل تعاونی فرهنگیان را گام موثری در سطح استان برشمرد 
و گفت: فرهنگیان استان استقبال خوبی از تشکیل تعاونی طرح نهضت 
ملی مسکن داشته اند و باید دستگاه های مرتبط هر چه سریعتر افراد حائز 
شرایط را مشــخص کرده و تعاونی فرهنگیان نیز فعالیت خود را آغاز 
کند. وی تصریح کرد: یکی دیگر از سیاست های دولت در حوزه مسکن 
و البتــه افزایش جمعیت تامین و تخصیص زمین طرح جوانی جمعیت 
است که استان در این حوزه فعالیت کرده و آماده واگذاری زمین به افراد 
واجد شرایط است. دوستی گفت: فرمانداران باید در شهرستان ها مردم را 
تشویق به واریز سهم آورده اولیه کنند، اگر متقاضیان سهم آورده اولیه را 
واریز نکنند باید زمین مورد نظر به سایر متقاضیان داده  شود و اگر متقاضی 
دیگری وجود نداشت سهمیه فوق به سایر شهرستان های دارای متقاضی 
داده شــود. وی در ادامه بر ساماندهی فعالیت بنگاه های مشاور املاک 
تاکید کرد و از مدیران مربوطه خواســت به صورت هفتگی گزارشی از 
بازرسی از فعالان این صنف و بررسی تخلفات و جرائم منظور شده در 
شورای مسکن ارائه دهند. در ادامه این نشست اعضاي کارگروه مسکن و 

فرمانداران  مشکلات و مسائل این بخش را بیان کردند.
 آغاز تسطیح زمین طرح نهضت ملی مسکن در بندرعباس

  معاون ساختمان و مسکن راه و شهرسازی هرمزگان گفت: تسطیح زمین 
نهضت ملی مسکن در شهر بندرعباس توسط پیمانکاران نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران به عنوان کارگزار، آغاز شد.سعید حاجبی 
افزود: آماده سازی زمین ها از یک هفته قبل آغاز شده که این کار برعهده 

شرکت های ایرانی است و زیرنظر نیروی دریایی ارتش به عنوان کارگزار 
ساخت و آماده سازی اداره کل راه و شهرسازی آغاز کرده اند.وی ادامه داد: 
براساس توافق انجام شده با نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی و با 
پیگیری های استاندار هرمزگان، بنا شد زمین و ساختمان های طرح نهضت 
ملی مسکن در مدت یک سال تحویل شود،  یعنی همزمان با تسطیح زمین 

احداث ساختمان ها را نیز آغاز کنند.
معاون ســاختمان و مسکن راه و شهرسازی هرمزگان خاطرنشان کرد: 
قرارداد این طرح یکساله بوده که احتمال دارد تا یکسال و نیم هم طول 
بکشد و از شرکت چینی نیز برای انجام بخشی از کار کمک گرفته شده 
اســت.حاجبی ادامه داد: زمین به صورت یک دست تسطیح نمی شود و 
به عبارتی تسطیح براســاس عوارض طبیعی انجام می شود و تپه ها به 
طور کامل از بین برده نمی شوند و تنها عملیات تسطیح زمین در محل 
احداث ساختمان ها انجام می شود.وی اشاره کرد: یکی از مشکلات شهر 
بندرعباس، آب های سطحی و بالابودن سطح آب های زیرزمینی بوده که 
موجب بالا زدن شوره و وارد آمدن آسیب به پایین ساختمان ها می شود.

این مسوول ادامه داد: مکان اجرای طرح نهضت ملی مسکن در ارتفاع 
بوده و مشکل آب های سطحی وجود ندارد؛ یعنی مشکلی که در شهرک 
پیامبر اعظم )ص( وجود دارد را ندارد و از طرفی هم این مکان بر شهر 
بندرعباس هم اشراف دارد.وی یادآورشد: جای در نظر گرفته شده برای 
ساختمان سازی از نظر فنی خوب است و چون افراد با سطح اقتصادی 
متفاوتــی در این طرح ثبت نام و حضور دارند، لذا طراحی نیز بر همین 

اساس انجام شده است.
معاون مسکن وساختمان راه و شهرسازی هرمزگان بیان کرد: طراحی 
طبق نظر شورای معماری و شهرسازی هرمزگان برای پنج طبقه انجام 
شده است که بنا شده واحدهای متفاوتی با متراژهای متفاوت از ۷5 متر 
تا 100 متر در این طرح ساخته شود.حاجبی بیان کرد: امتیاز بندی در این 

طرح براساس آورده بوده و توسط سامانه محاسبه می شود.
  وی گفت: معماری طرح نهضت ملی مســکن در کمیسیون معماری و 
شهرسازی هرمزگان به تصویب رسیده که براساس معماری منطقه است.

معاون زمین و مسکن راه و شهرسازی هرمزگان خاطرنشان کرد: وقتی 
بناست 15 هزار واحد مسکونی در بندرعباس احداث شود، نمی توان از 

همه ثبت نام کنندگان نظرخواهی کرد و اگر بخواهیم این کار را انجام دهیم 
چهار سال طول می کشد، اما طراحی را براساس معماری منطقه انجام و 
به تایید رسیده اســت.وی گفت: ساختار زمین مورد نظر برای احداث 
طرح 15 هزار واحدی نهضت ملی مســکن، بسیار متفاوت بوده و پایه 
و قیمتی برای این منظور تعریف نشده و منتظر هستیم کمیسیون مسکن 
مصوب کند.معاون زمین و مسکن راه و شهرسازی هرمزگان اضافه کرد: 
البته برآورد هزینه انجام شــده که به دلیل احتمال تغییر در زمان اتمام 
کار از اعلام آن خودداری می کنیم. حاجبی اظهار کرد:  ســازمان زمین 
و مسکن هزینه را متقبل می شود و برای مردم هزینه ای نخواهد داشت، 
اما ساختمان ها براساس نرخ روز احداث می شوند.واحدهای مسکونی 
حدودا با هزینه متری هفت میلیون و 800 هزار تومان آماده واگذاری و 

کلید تحویل می شوند. 
  معاون زمین و مسکن راه و شهرسازی هرمزگان گفت: استان و استانداری 
هرمزگان پیگیر الحاق یک هزار هکتار زمین در ضلع شرقی زمین نهضت 
ملی مسکن بندرعباس برای احداث منازل شرکت های بزرگ و صنایع 
بوده که در حال انجام اســت. حاجبی تصریح کرد: بنا نیست واحدهای 
مسکونی در هر هزار هکتار ساخته شود و ساخت و ساز براساس نیاز 
انجام خواهد شد.وی گفت: آمار افرادی که مشمول استفاده از زمین های 
صنایع هســتند هنوز به طور دقیق مشخص نیســت، اما آمار حدودی 
وجود دارد، به عنوان مثال تعداد کارکنان فولاد هرمزگان پنج هزار نفر،  
پالایشــگاه نفت ستاره خلیج فارس هفت هزار نفر و سایر صنایع نیز به 
همین صورت است.معاون  مسکن وساختمان راه و شهرسازی هرمزگان 
اظهار کرد: پیگیر هستیم که کارگران همه این  شرکت ها دارای خانه شوند، 
استانداری هرمزگان نیز مدیران را موظف کرده تا فرم های جیم این افراد 
را بررســی کرده و خانه برای واجدان شرایط ساخته شود.حاجبی ابراز 
کرد: هزینه آماده سازی زمین ها را باید خود شرکت ها و صنایع بپردازند 
و بیشتر دنبال این هستند که پس از بازنشستگی سرپناه داشته باشند. وی 
اشــاره کرد: شرکت ها و صنایع هم برای این کار رضایت داشته و اعلام 
کرده اند سرویس های رفت و آمد برای این منطقه می فرستند و چون در 
بلوار شمال بندرعباس بوده و در شهر قرار ندارد، بهتر و راحت تر است.  
وی اشاره کرد:  زمین های شرق بندرعباس، بعد از نیروی هوایی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران جزو مستثنیات نبوده و اراضی ملی در مدیریت 
ماست، مستثنیات آنجا نیز بسیار کم است. حاجبی ادامه داد: دنبال الحاق 
زمین در آن سمت شهر هم به بندرعباس هستیم که حتی وزارت راه و 
شهرسازی این موضوع را پیگیر است، تلاش دارند برای این منطقه طرح 
خوبی تهیه کنند.معاون  مسکن وساختمان راه و شهرسازی هرمزگان بیان 
کرد: محل اجرای طرح نهضت ملی مسکن در بندرعباس در زمین ضلع 
شمالی بلوار شهید رجایی بندرعباس در زمینی به مساحت 150 هکتار 

بوده که درحال آماده سازی است.
حاجبی افزود: مساحت زمین 150 هکتار بوده اما با توجه به وجود 
مســیرهای خطوط انتقال فشار قوی برق، وجود خور و تپه در آن 
محدوده، تنها 122 هکتار برای احداث 15 هزار واحد مسکونی این 
طرح پیش بینی شده است. وی گفت: تاکنون 130 هزار نفر در طرح 
ملی مســکن در هرمزگان ثبت نام کرده اند که 80 هزار نفر واجد 
شــرایط بوده اند و زمین برای همه این افراد تخصیص یافته  است 
اما تنها 15 هزار و 800 نفر از آنان واریزی وجه داشته اند.حاجبی 
گفــت: تاکنون 10 هزار نفر در بندرعباس واریز وجه انجام داده اند 
که از مردم درخواست داریم واریز وجه را انجام دهند تا ساخت و 
سازها انجام شود. حاجبی افزود: مبلغ آورده اولیه برای متقاضیان 
40 میلیون تومان بوده و با افزایش پیشرفت فیزیکی طرح ها مبالغ 
بیشــتری باید بپردازند که برای متقاضیان پیامک ارسال می شود تا 

متناسب با آن واریز وجه انجام دهند.

امین زارعی/دریا
amin.zch         @gmail.com2011

سرپرست جهاددانشگاهی هرمزگان در گفتگو با دریا: 

پس انداز سلامتی فرزندان
 با ذخیره سازی سلول های 

بنیادی خون بند ناف 

افزایش سرعت قطار مسکن ملی بر ریل اجرا؛

۱5 هزار بندرعباسی 
در۱4۰3  صاحب خانه می شوند

علی زارعی/دریا
daryaz           @gmail.com1359

امین زارعی/دریا


